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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének  
2014. novemberhó 27 . napján megtartott 

közmeghallgatással egybekötött testületi üléséről. 
 

Az ülés helye: Pitvaros Községi Önkormányzat házasságkötő terme, Kossuth L. u. 30. 

 

Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 
 Anderkó Attila alpolgármester 
 Léka János képviselő 
 Makó Sándor képviselő 
 Szabó Attila képviselő 
 Tószegi Gyula képviselő 
 Tóth Tibor képviselő 

 

Tanácskozási joggal meghívott:  Dr. Sarkadi Péter jegyző 
 Palicz András r. alezredes 
 Weszely Tamás járási hivatal vezetője 

   

Radó Tibor polgármester–Üdvözlök mindenkit a 2014-es közmeghallgatásunkon. Mivel 
hogy a közmeghallgatás a hagyományokhoz híven egyben képviselőtestületi ülés is, ezért 
annak szabályait betartva megállapítom, hogy a testület határozatképes, hiányzó nélkül 
vagyunk jelen. Jegyzőkönyv-hitelesítőt is kell választanunk, Tóth Tibor és Szabó Attila 
jelentkezett, köszönöm. Aki elfogadja, hogy Tóth Tibor és Szabó Attila legyen a 
jegyzőkönyv-hitelesítő, az kérem, szavazzon. Nagyon szépen köszönöm.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Jegyz őkönyv hitelesít ők kijelölése  

135/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Tóth 
Tibor és Szabó Attila képviselőket jelölte ki. 

 

Radó Tibor polgármester– Döntést kell hoznunk a napirendi pontokról. Ezek kiküldésre és 
plakátolásra kerültek. Van-e esetleg kiegészítése az egyebek napirendi ponthoz, vagy 
amikor ott tartunk, mondja? Nincs. Aki elfogadja a napirendi pontokat, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Napirend elfogadása  

136/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadta el: 
1. Beszámoló a Pitvarosi Rendőrőrs munkájáról 
  (Előadó: Palicz András r. alezredes, kapitányságvezető, Polcsán Róbert 
őrsparancsnok)  

2. Tájékoztató a Makói Járási Hivatal működéséről 
    (Előadó: Weszely Tamás hivatalvezető) 
3. A 2014. évi Belső Ellenőrzési Terv elfogadása 
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4. A polgármester tájékoztatója a két ülés között eltelt időszakról. 
5. Gazdasági terv elfogadása (benne: rövid tájékoztató a 2014. év 

gazdálkodásáról, a 2015. évre vonatkozó elképzelések; tájékoztató az 
adóztatásról, adóbevételek alakulása, 2015. évre vonatkozó tervek) 

6. A Szociális Tűzifa pályázat kiosztási feltételrendszerének felülvizsgálata – a 
felülvizsgálat függvényében esetlegesen rendeletmódosítás - és felhatalmazás 
a tűzifa megvásárlására. 

7. A temetőre vonatkozó díjak felülvizsgálata 
8.  Egyebek: 

- Óvodában az étkező felújításáról döntés 
- a Hagyományőrző csoport, a Betonpillangók és a Szülői Munkaközösség 

támogatása, ifjú tehetség támogatására javaslat  
- Futballpálya felújításának koncepciója 
- Beruházói megkeresés, befektetéssel kapcsolatos kérelem 
- Önkormányzati tulajdonú belterületi mezőgazdasági ingatlanok bérleti díjának 

meghatározása 
- Kisajátítási eljárások megindítása.  
- Makó-TérségiVíziközmű Kft. kintlévőség kezelésével kapcsolatos döntés 
- Településtisztasági Kft. kintlévőség kezeléssel kapcsolatos kérése 
- DAREH közgyűlésbe delegálás 

Zárt ülés: 
Bursa Hungarica pályázatok elbírálása  
 

Radó Tibor polgármester– Az első napirendi pont előtt egy tiszteletteljes átadásra kerül 
sor. A lényeg az, hogy Pitvaros Község Önkormányzata a pitvarosi mikrotérség tagjaként 
a másik három településsel, Csanádalbertivel, Ambrózfalvával és Nagyérrel összefogva 
egy lakosságarányos befizetéssel egy eszköztámogatásba részesítjük a Tótkomlósi 
Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokságot. A mikrotérségünk négy települése saját 
költségvetését terhelve egy több eszközből álló mentő-feleszerelést adományoz a 
Tótkomlósi Tűzoltó Parancsnokságnak, mellyel az volt a célunk, hogy éreztessük a 
lakossággal is, hogy mennyire fontosak a tűzoltóink, mennyire meg kell becsülni az ő 
munkájukat, és hogy segíteni kell őket, akár azzal, hogy eszközöket biztosítunk a 
mindennapi munkavégzéshez. Azért remélem, hogy ezeket az eszközöket minél ritkábban 
kell éles bevetésben használni, hiszen olyan eszközökről van szó, ami már súlyosabb 
sérülésekhez használatos: nyakmerevítő, hordágy, fejrögzítő pántok. Átadnám 
parancsnok úrnak a szót, hogy ő ismertesse a beszerzett eszközöket. Köszönöm. 

Nagy Sándor Tótkomlósi Tűzoltó Panacsnokság – Köszönöm szépen, jó estét kívánok 
mindenkinek. Nagy Sándor vagyok, a Tótkomlósi Önkormányzati Tűzoltóság parancsnoka 
vagyok. A mentőfelszerelésekről esik szó, amit meg lehet tekinteni. Speciális mentési 
feladatokra, mélyből és magasból mentésre alkalmas eszközökről van szó, a sérülteket 
stabilizált állapotban megfelelő körülmények között át tudjuk adni a mentőknek. Fontos, 
hogy a kollégáim ezeket az eszközöket megfelelő módon tudják használni, ezért az első 
az lesz, hogy ezekkel az eszközökkel mi is tudjunk szakszerűen bánni, tehát egy kiképzési 
feladatsort kell teljesíteni, és azt követően bármilyen körülmények között, mert azt hiszem 
Magyarországon, sőt Európában is hasonló mentőeszközök vannak jelen a mentések 
során, és készségszintűvé válik az eszközök használata. Ha már csak olyan szinten 
tudunk segíteni a mentősöknek, hogy ugyanolyan szinten használjuk ezeket, már 
előnyben vagyunk, és nagy segítséget fogunk jelenteni. A 2010-es viharos események is 
visszatükröződnek, szerencsére akkor nagyon személyi sérüléses probléma nem merült 
fel, de ez bármikor megtörténhet máskor is. Még ami nagyon fontos, hogy ezek az 
eszközök közlekedési balesetek esetén is használhatóak, különösen a Ket-mellény, a 
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közúti baleseteknél az utas kimentésére, megfelelő rögzítéssel történő mentésére 
alkalmas eszköz. Tehát ezek mind olyanok, ami igazából a mentőszervezeteknél vannak, 
és mi tűzoltók a mentésekben részt veszünk ennek kapcsán ezek az eszközök egészítik ki 
mi eszközparkunkat. Nem biztos, hogy ezt fogjuk használni, de tudjuk, hogy hogyan kell 
használni. Akinek kérdése van, minden további nélkül megpróbálok válaszolni.  

Radó Tibor polgármester– Köszönöm szépen. Még egyszer én nagyon örülök neki, hogy 
támogatni tudtuk a tűzoltóságot, a tűzoltóinkat, és bízom benne, hogy a jövőben is tudunk 
annyi segítséget nyújtani nekik a munkájukhoz, amivel kimutatjuk a megbecsülésünket. 
Remélem, hogy a jövőben egyre jobb felszereléssel és egyre jobb körülmények között 
tudnak dolgozni, amíg ez nem lesz meg, addig én azon leszek, hogy segítsem a 
munkájukat. Az eszközök átadásáról készült egy átadólevél, és ezt tisztelettel átadnám 
parancsnok úrnak, nagyon köszönjük, hogy dolgoznak értünk. (átadja) Van-e kérdés az 
eszközökkel, vagy a munkával kapcsolatban?  

Bucsai György – Lehetne számszerűsíteni ezért ezt a dolgot? 

Radó Tibor polgármester– Anyagilag? Igen. Lakosságarányosan került felosztásra a 
költség megközelítőleg. A három kisebb település településenként 25.000 Ft-tal járult 
hozzá, a fennmaradó megközelítőleg 83.000 Ft-tal pedig Pitvaros Község Önkormányzata 
járult hozzá. Én úgy érzem, hogy így igazságos, hiszen a lakosságszámot is figyelembe 
kell venni. De ezt nem külön kell kezelni, ezt a négy település összefogásaként kell 
kezelni. Nagyon szépen köszönöm a tűzoltóság tagjainak a munkát, remélem, 
versenyeken tudják majd használni, ha vannak ilyen versenyek, éles bevetésre reméljük, 
nem kerül sor. 

Nagy Sándor Tótkomlósi Tűzoltó Panacsnokság – Még pár gondolatot szeretnék 
elmondani. A tűzoltóságunk létrejötte 2005. december 1-ére tehető, tehát pontosan 10 
éves lesz december 1-én a jelenlegi felállásban működő tűzoltóság, alapvetően a négy 
Csongrád megyei település, Tótkomlós és Békéssámson Békés megyei települések 
vonatkozásában jött létre a szervezet. A hat település vonatkozásában az elsődleges 
mentő-tűzvédelmi feladatokat a tótkomlósi tűzoltóság látja el. Ez azt jelenti, hogy az 
elsőként kiérkező beavatkozó egység minden esetben mi vagyunk. Sem hatósági, sem 
egyéb tevékenységet nem végzünk, viszont végzünk ismeretterjesztést, illetve lakosság 
tájékoztatást, illetve nagyon fontos dolog, hogy folyamatosan képzünk fiatal tűzoltókat, ezt 
gyerek tűzoltókra tessék érteni, az általános iskola kategóriától, a békéssámsoni csapat 
most olimpián is részt fog venni, itt is számítunk erre. Minden önkormányzati segítséget 
megköszönünk, ahogy ezt is nagyon szépen köszönjük, hogy eszközöket tudtunk 
beszerezni. Nagyon szépen köszönöm, hogy itt lehettünk, és a továbbiakban kívánok 
önöknek jó munkát, sok sikert, és miután nem biztos, hogy találkozunk, kellemes 
ünnepeket kívánunk. 

Radó Tibor polgármester– Köszönjük szépen.  Azt azért szeretném elmondani, hogy 
remélem, azért vagyunk ilyen kevesen a közmeghallgatáson, mert jól működik a település, 
és nem az apátia miatt. Azért remélem, legközelebb egy kicsit többen jövünk, hiszen ez az 
a fórum, a lehetőség, ahol kérdezni lehet, azokra választ is adunk. A rendőrség 
képviselője még nem érkezett meg, ezért a 2. napirendi ponttal kezdenénk.  

 

 

2. Napirend pont: Tájékoztató a Makói Járási Hivata l működésér ől(Előadó: 
Weszely Tamás hivatalvezet ő) 

Radó Tibor polgármester –Köszöntöm Weszely Tamást, a Makói Járási Hivatal vezetőjét, 
aki egy kis ismertetőt fog számunkra adni a járási hivatal munkájáról, a folyamatos 
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változásokról, jogszabályi változások is történtek. Nagyon szépen köszönöm, hogy 
személyesen eljött hozzánk, és tájékoztat bennünket, át is adom a szót. 

Weszely Tamás járási hivatal vezetője – Köszönöm szépen a lehetőséget, hogy a járási 
hivatalról egy pár szót szólhatok. Ha jól emlékszem, már kétszer is voltam, mióta a járási 
hivatal két évvel ezelőtt létrejött. Először azt mondtam el, hogy hol vagyunk, másodjára 
statisztikákat mondtam, most ezt nem tenném, mert van egy pár olyan fontos változás, 
amire szeretném az önök figyelmét felhívni. Az egyik legfontosabb, hogy november 15 óta 
a járási hivatal nem a Hollósy Kornélia utca 2/A alatt található, hanem a Széchenyi tér 22-
ben Makón, a járási hivatal átköltözött a volt megyeháza épületébe, valamikor ez 
megyeháza volt, most ez a járási hivatal épülete. Önkormányzati tulajdon, elsősorban a 
járási hivatal található itt, az okmányiroda a korábbi helyén található, ami majd a jövő 
évben át fog alakulni kormányablakká. Ahogy hallhatták a híradásokat, hogy 200 körüli 
ügy intézhető, ami majd 2000 ügyre fog növekedni az elkövetkező egy évben. A másik 
fontos dolog a hatósági osztály feladataival kapcsolatos, ami gondolom polgármester urat 
is érdekli, mert az önkormányzatot is érinteni fogja. Ez elsősorban arról szól, hogy a járási 
hivatalban most meglévő négy szociális, hatósági ügytípus – alanyi és normatív 
közgyógyellátás, az egészségügyi szolgáltatásokra való jogosultság, időskorúak járadéka 
és az ápolási díj megállapításával kapcsolatos ügytípus – mellé fog a járási hivatalhoz 
kerülni a foglalkoztatást helyettesítő támogatás, aktív korúak ellátása, egészségkárosodás 
és gyermekfelügyeleti támogatás megállapítása; ezek is átkerülnek a járási hivatalhoz. 
Tehát minden olyan szociális típusú részben ellátás, részben juttatás, ami normatív vagy 
alanyi jogon megállapítható, ez mind a járási hivatalhoz fog kerülni. Az önkormányzati 
szociális ellátások rendszere meg fog változni, nem lesz konkrét, például méltányossági 
közgyógyellátás, hanem az önkormányzat saját maga viszonylag szabadabban hozhat 
majd rendeletet a szociális ellátások köréről, tehát lényegében az önkormányzatnak 
nyilván bizonyos keretek között, de szabad keze lesz azzal kapcsolatban, hogy milyen 
szociális ellátást tud nyújtani, a pénzügyi ellátásokról beszélek most. Ha minden igaz, ez 
március 1-től fog megváltozni. Még röviden egy pár változásról beszélnék: a földhivatal az 
marad továbbra is a helyén, de idén voltak változások, április 1-től földművelési 
nyilvántartást is vezetünk, május 1-től pedig a haszonbérleti szerződéseknek a hatósági 
jóváhagyását is a földhivatal végzi és tartja nyilván. Itt is egyfajta rezsicsökkenés volt, 
aminek a következménye, hogy a hatósági díjak csökkentek, és még tovább fognak 
csökkenni, ebből látszik, hogy megnövekedett ügyforgalom mellett a tavalyi 70 milliós 
árbevételhez képest az idén csak 52,9 millió forint volt a beszedett illetékek és díjak 
összege. Vannak díjak, amik már most csökkentek, és van ami tovább fog csökkenni, és 
további díjak csökkenni fognak. A földhivatal továbbra is végzi a földmérést, földvédelmet, 
ingatlan-nyilvántartást, és mellé jött a két új feladat, a földművelési nyilvántartás és a 
haszonbérleti szerződéseknek a hatósági jóváhagyása és nyilvántartása. Egy pár szót a 
gyámhivatalnak a tevékenységéről: ami talán a legfontosabb változás, hogy itt a polgári 
törvénykönyv kapcsán voltak jelentős változások, ez elsősorban a gondnokságot érinti, a 
gondnokoltakat, mert a bíróság helyez valakit gondnokság alá, itt változás történt, a 
bíróság megállapíthat cselekvőképességében teljesen korlátozott és részben korlátozott 
gondnokságot. Ami talán örvendetes a munkaügyi kirendeltség kapcsán, a jelenleg 
regisztrált álláskeresők száma 22 év óta a legalacsonyabb, ez nyilván nagy részben a 
közmunkának köszönhető, ami itt a térségben is Pitvaroson jól működik az 
önkormányzatnak köszönhetően. Röviden ennyit szerettem volna mondani, ha valakinek 
kérdése van, igyekszek válaszolni.  

Radó Tibor polgármester– Nagyon szépen köszönöm a hivatalvezető úrnak a 
tájékoztatást. Mi köszönjük a lehetőséget, hiszen a pitvarosi emberek érdeke, hogy 
munkahelyek legyenek, még ha közfoglalkoztatás is, de munkahely és a település is 
fejlődik. És ebben nagy szerepe van a jól működő munkaügyi központnak is, sokat 
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segítenek. Van-e esetleg valakinek kérdése hivatalvezető úrhoz? Úgy látom, ez is jól 
működik. Nagyon szépen köszönöm a tájékoztatást.  

 

1. Napirend pont: Beszámoló a Pitvarosi Rend őrőrs munkájáról (El őadó: 
Palicz András r. alezredes, kapitányságvezet ő, Polcsán Róbert 
őrsparancsnok) 

Radó Tibor polgármester – A rendőrségi tájékoztató kapcsán el kell mondanom, kapitány 
úr tegnap tájékoztatott, hogy sajnos nem tud jelen lenni, de kiküld maga helyett valakit. A 
valaki Polcsán Róbert őrsparancsnok lett volna, körülbelül fél órával ezelőtt szóltak neki, 
hogy azonnal dolga van, és el kell mennie. De itt van az ő helyettese, Cződör Krisztián, és 
remélem, hogy pár dologban tud nekünk tájékoztatást nyújtani mind a változásokról, mind 
az elmúlt időszakról. Átadom a szót. 

Cződör Krisztián körzeti megbízott – Köszönöm szépen. Elnézést a késésért, de ahogy a 
polgármester úr elmondta, hogy a kapitány úrnak közbejött egy rendezvény, és oda kellett 
mennie; az őrsparancsnokunknak közbejött egy távoltartás, és oda kellett mennie. Volt 
egy jó 10 percem, hogy felkészüljek erre. A pitvarosi őrs munkájáról úgy gondolom, hogy 
nem nekem kellene mint körzeti megbízottnak beszámolni, de most ez a helyzet állt elő, 
nézzenek el nekem néhány bakit. Szét lehet választani a pitvarosi őrs munkáját közrend 
fenntartása céljából, illetve bűnüldözés céljából. Kezdjük a közrenddel. Ennek több rétege 
van, ide tartoznak például az elfogások, előállítások, biztonsági intézkedések, 
szabálysértéseknek a szankcionálása. Az elfogásokról annyit, hogy a tavalyi évben 18 
volt, ebből 1 körözött személy, 1 őrizetbe vett személy, és 16 olyan személy, aki 
valamilyen szándékos bűncselekményt követett el. Ebben legtöbb rész az ittas vezető, de 
van más is, például garázdaság is. 42 alkalommal állítottunk elő bűncselekmény 
elkövetése miatt személyeket, 2 alkalommal nem akarta elmondani, hogy hívják és nem 
tudta magát igazolni, 7 esetben került sor olyannal szemben előállításra, akit 
szabálysértés miatt vontunk később felelősségre, illetve egy esetben mintavételre került 
sor. Utóbbiról annyit kell tudni, DNS mintavétel vagy vérvétel, vérvételre akkor kerül sor, 
ha nem fúj bűncselekményi értéket. 9 esetben volt biztonsági intézkedés, ez azt jelenti, 
hogy ha valakinek az élete, testi épsége veszélyben forgott, akkor intézkedtünk, orvosi 
ellátásra, vagy egyéb más ellátásra. Ezen kívül még 106 esetben volt elővezetés 
elrendelve, annak nagy %-át sikeresen végrehajtottuk. Ezeknek egy része büntetés-
végrehajtási intézetbe lett elszállítva, vagy befizették a büntetésüket. Ezek voltak a 
személyes szabadságot korlátozó intézkedések. A szabálysértések elkövetésével 
kapcsolatban pár gondolat: 485 esetben intézkedtünk szabálysértés elkövetőjével 
szemben, ezeknek nagy része nyilván helyszíni bírság, meg szabálysértési feljelentés, a 
485-ből 135 esetben volt szabálysértési feljelentés, az összes többi helyszíni bírság volt. 
Túlnyomó része közlekedéssel kapcsolatos, 1-2 tulajdon elleni lehet belőle. A 
szabálysértési feljelentések egy része közlekedési, de van amelyik tulajdon elleni vagy 
más szabálysértési elzárással sújtható szabálysértés, ilyen 26 esetben volt, ami úgy 
gondolom, a 135-höz képest nem olyan sok. Ezen kívül még 19 esetben éltünk 
büntetőfeljelentéssel, vagyis még 19 esetben indítottunk büntetőeljárást, például ittas 
vezetés miatt. A közrendvédelmi tevékenységhez sorolnám azt, hogy iskola rendőre 
programot hajtunk végre, ezt most én kihagyom, aki ismer, az tudja, hogy hajtom ezt 
végre. Ezen kívül a családsegítő szolgálattal tartunk szoros együttműködést, több esetben 
van esetkonferencia, ha van valami problémás eset, akkor összeülünk, és megbeszéljük. 
Ide tartozik még, hogy most a nyáron bevezetésre került egy 19/24 megyés ellenőrzés, 
fokozott ellenőrzés, ezt az ORFK rendelte el, ha jól láttam, a pitvarosi tájékoztatóban is 
megjelent róla egy pár gondolat, de azért röviden és tömören elmondanám. Ez azt jelenti, 
hogy bizonyos időszakonként, attól függ, hogy egy település mennyire veszélyeztetett, 
folyamatos rendőri jelenlétet kell biztosítani. Ezt megpróbáljuk mi a helyi erőkből 
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megoldani, de nyilván vannak arra példák, amikor kevesen vagyunk, és akkor jön más 
helyről is kollega: Makóról, Kiszomborról, Apátfalváról, ezért fognak találkozni biztos sok 
olyannal, amikor idegen rendőr lesz. Azért megnyugtatásképpen mondom, hogy ennek a 
programnak nem feltétlen az a célja, sőt, nem az a célja, hogy szankcionáljon, hanem 
inkább a lakosság szubjektív biztonságérzetét akarjuk növelni, inkább figyelmeztetünk, 
segítő jelleggel, mert volt pár évvel ezelőtt olyan példa, mikor itt voltak a készenléti rendőr 
kollégák segíteni, és ők azért sokszor éltek a figyelmeztetés helyett a helyszíni bírsággal, 
ami nem minden esetben célszerű. A programnak nem ez a feladata, hanem az, hogy 
próbáljunk egy kicsit közelebbi kapcsolatot kialakítani az állampolgárokkal. Most áttérnék a 
bűnügyi helyzetre. Azt tudom mondani, hogy minden településnek az fáj, ha ott történik 
egy lopás. De ha betesszük a makói rendőrkapitányságot az ország kapitányságai közé, 
akkor úgy gondolom, hogy látszik, hogy nem annyira bűnözött, nem annyira fertőzött, a 
pitvarosi őrs ezen belül is még jobb helyzetben van. 2013-ban 32 esetben folytatott a 
pitvarosi rendőrőrs – ez az egész pitvarosi rendőrőrs munkája – büntetőeljárást. Ebből 12 
esetben vádemelési javaslattal elküldtük a bűnügyeket; 2 esetben megszüntetésre került, 
mert kiderült, hogy az nem bűncselekmény, hanem szabálysértés vagy bármi más; illetve 
volt néhány eset, amikor nem mi fejeztük be a nyomozást, hanem át lett rakva más 
szervekhez, más kapitánysághoz, esetleg Makóra, a bűnügyi osztályhoz. Pitvarosi 
viszonylatban azt tudom mondani, hogy 9 bűnügy volt a tavalyi évben, ebből 7 vádemelési 
javaslattal ment el, 2-ben nem találtuk meg az elkövetőt. 7 esetben volt lopás, 1 rongálás 
és 1 tartás elmulasztása. Olyan kiemelkedő bűncselekmény, mint pár évvel ezelőtt, nem 
történt. Nyugodt szívvel kijelenthetem, hogy a pitvarosi közbiztonság jónak mondható, 
lehet, hogy ezzel páran vitatkoznának, de az egész évben 9 bűncselekményt azt nem 
sokallom. Főleg, hogy itt vagyok tizenegy-néhány éve, és emlékszem, hogy volt, amikor 
30 felett volt az egy évben elkövetett bűncselekmények száma. A mi munkánkat 
jelentősen segíti az, hogy a polgárőrökkel nagyon jó kapcsolatunk van, a pitvarosiakkal, az 
ambrózfalviakkal, az ambrózfalvai polgárőr vezetőjének itt szeretném megköszönni a 
munkáját, mert ő rengeteg sok információval szokott minket segíteni, volt, amikor pitvarosi 
ügyben is tudott segíteni. Annyit szeretnék mondani még, hogy igyekszünk mindig úgy 
szervezni a szolgálatot, hogy hol van a legtöbb probléma, oda biztosítsunk nagyobb 
jelenlétet, abban az időszakban, amikor erre szükség van. Személyi változás lesz a 
rendőrőrsön, a mostani őrsparancsnokunk, Polcsán Róbert őrnagy december 1-től 
elmegy. Arra van talán ígéret, hogy én leszek helyette megbízva, de ez még csak ígéret, 
semmiféle papír nincs róla. Új rendőr kollégánk van, Simon Gábor őrmester, ő november 
1-től kezdett, biztos meg fogják látni, meg fogják ismerni, nagyon aranyos, nagyon kedves 
fiatalemberről van szó. Ennyit szerettem volna elmondani, köszönöm szépen. Ha 
valakinek kérdése van, megpróbálok rá válaszolni.  

Bertáné Kecskeméti Katalin oktatási intézmény vezető – Meg szeretném köszönni ezt a 
nagyon szép beszámolót, ha több időd lett volna, akkor mit mondtál volna, és hogyan? 
Szerintem teljes mértékben átölelted a teljes munkát. Ott csodálkoztam, amikor az 
iskolarendőr programról furcsán nyilatkoztál, mert a térségünkben az egyik legjobban 
működő rendőrprogram zajlik nálunk. Olyan szinten, hogy szegény szokott úgy járni, hogy 
éjszakából megy haza, és pont olyankor csörgetem, amikor a legmélyebb álmát aludta 
volna, és ennek ellenére egy órán belül, ha probléma van, segít megoldani. Szerencsére 
olyan hatalmas problémáink nincsenek, csak nekünk tűnik nagy problémának, és ennek a 
megoldása azonnal megtörténik, és akkor nem hatalmasodik el. Most meg vagyok ijedve 
egy kicsit, igaz, már hallottam róla, hogy lehet, hogy változás lesz, de remélem, ebben a 
dologban nem lesz változás, hogy az iskolarendőr program tovább mehet, és ilyen 
lelkiismeretes rendőrt is fogunk kapni. Aki nemcsak a problémák megoldására figyel, 
hanem a megelőzésre is, nagyon jó kis órákat szokott tartani, a gyerekek nagyon szépen 
megnyílnak, és kérdéseket mernek feltenni, ez már nem csak a rendőri munka, hanem az 
emberi tulajdonságnak szól. Nagyon szépen köszönöm a munkáját, és kívánom, hogy az 
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újabb poszton megtalálja a helyét, és így szolgálja tovább Pitvarost, és kérem, hogy olyan 
iskolarendőr lehessen majd, aki tudja méltó módon folytatni ezt a tevékenységet. 
Köszönöm szépen. 

Cződör Krisztián körzeti megbízott – Én köszönöm a megtisztelő szavakat. Nyilván ezt 
elkerülendő, akartam ezt a témakört átugrani, de hozzá tartozik. Annyit tudok ígérni, hogy 
ameddig nem leszek kinevezve őrsparancsnoknak, és maradnak a feladataim, márpedig 
úgy néz ki, hogy maradnak addig, én folytatni fogom, bár lehet, kicsit kevesebb időm lesz 
rá, de a többi feladat mellett ellátom. Utána meg az biztos, hogy a magam helyére olyan 
kollégát fogok majd ajánlani, akit alkalmasnak tartok minden szempontból mind az iskola 
rendőre program, mind a körzeti megbízotti feladatok elvégzésére. Nem fog az számítani 
számomra, hogy ki a szimpatikus, ki kinek a kije, legyen alkalmas. Pontosan azért, hogy 
legyenek megelégedve az ő munkájával.  

Radó Tibor polgármester–További kérdés esetleg? Nincs. Én nagyon szépen köszönöm a 
beszámolót, már majdnem túlzás, olyan szerényen álltál hozzá. Ezeket el kell fogadni, és 
büszkének kell rá lenni, hogy mit értél el. 

Cződör Krisztián körzeti megbízott – Nem az én eredményem, az őrs eredménye, mert én 
egyedül kevés lennék hozzá. 

Radó Tibor polgármester–Nagyon szépen köszönjük a munkát, bízunk benne, hogy te 
leszel kinevezve az őrs élére, minden segítséget próbálunk megadni hozzá. Tudom, hogy 
a körülmények az őrsnél még mindig nem tökéletesek, hiszen lehetne szebb, jobb épület 
és iroda, valamint környezete, de azért igyekszünk. Ahogy eddig, ezután is szeretnénk 
segíteni. Minden egyes gondunknál azonnal segített a pitvarosi rendőrőrs, köszönjük 
szépen a munkádat. Ha nincs kérdés, akkor továbbmegyünk. 

 

3. Napirend pont: A 2014. évi Bels ő Ellenőrzési Terv elfogadása 

Radó Tibor polgármester –Ennél a napirendi pontnál teljes mértékben jegyző úrra 
szeretnék hagyatkozni, úgyhogy át is adom a szót. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Ma kaptam meg a belső ellenőrzési tervet az összes 
településre, Pitvarost jövő évre vonatkozóan a KEOP-os pályázattal kapcsolatban fogják 
ellenőrizni. A pályáztatás szabályai szerint, a közbeszerzési eljárásnak a 
szabályszerűségét, az ehhez kapcsolatos pénzügyi szabályzatok meglétét, testületi 
döntéseket, hogy a döntés időben meg lett hozva. 6 napos ellenőrzést fognak végezni és 
egy nap a feldolgozásra, a KEOP-os pályázat pedig ez a négy épületre az 
energiatakarékossági beruházás lesz. Ennyi lesz az ellenőrzés Pitvaros vonatkozásában, 
de a teljes anyag tartalmazza a kistérségre való teljes ellenőrzési programot. Ezt kérem, 
fogadja el a testület.  

Radó Tibor polgármester–Kérdés, hozzászólás van-e? Ha nincs, akkor aki elfogadja a 
2015. évi belső ellenőrzési tervet, az kérem, szavazzon most. Egyhangú, köszönöm. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: 2015. évi Bels ő Ellenőrzési Terv elfogadása  

137/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a kistérségi Belső Ellenőrzés 
Tervezési tevékenységéről szóló előterjesztést megvitatta.  
A képviselőtestület a Többcélú Kistérségi Társuláshoz tartozó helyi, és 
nemzetiségi önkormányzatok és költségvetési szerveik, valamint a külső szervek – 
kedvezményezett szervezetek, továbbá a helyi önkormányzat többségi irányítást 
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biztosító befolyása alatt működő társaságok gazdálkodásának – tervezett 
ellenőrzésére összeállított 2015. évi Ellenőrzési Tervet az 1-7. számú 
mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  
Felelős: munkaszervezeti feladatot ellátó költségvetési szerv vezetője  
Határidő: Ellenőrzési tervben foglaltak szerint  
Értesül:  Polgármesterek Tanácsa elnöke  
 Polgármesterek Tanácsa tagjai és a Jegyzői Kollégium tagjai  
 Belső Ellenőrzési vezető  

 

4. Napirend pont: A polgármester tájékoztatója a ké t ülés között eltelt 
időszakról 

Radó Tibor polgármester –A következő napirendi pont a polgármester tájékoztatója az 
elmúlt időszakról. Ezt jelenleg egy két oldalas dokumentum formájában tettem közzé a 
képviselőtestületnek. Igazából azt tartalmazza, hogy milyen megbeszéléseken jártam, 
milyen rendezvényeken vettem részt, ott körülbelül miről esett szó és milyen további 
feladatok vannak az adott témakörben. Igényli valaki, hogy felolvassam? 

Szabó Attila képviselő – Ha a lakosság igényli, akkor igen, részemről nem. 

Léka János képviselő – Nekem egy kérdésem lenne, hogy ez a TÁMOP 2014. 11.05-én, 
hogy milyen pályázat lenne ez? 

Radó Tibor polgármester –Erről érdemes is beszélni, köszönöm szépen. Nagyéren volt 
egy egészségfejlesztési és prevenció Makón és kistérségén című pályázattal 
kapcsolatban egy tájékoztatás, a hódmezővásárhelyi kórház igazgatója, illetve kollégái 
jöttek el és a négy polgármestert tájékoztatták erről a pályázatról. Igazából a kistérségben 
van egy ilyen nyertes pályázat, amit csak egészségügyi ellátó szervezetek pályázhattak 
meg, ezt megnyerte a hódmezővásárhelyi, makói kórházhoz kapcsolódó szervezet, mert 
igazából nem a kórház pályázott, létrehoztak erre egy külön szervezetet, aminek 
szerencsére egy pitvarosi hölgy a koordinátora, tehát talán még könnyebb lesz majd 
intézni mindent. Az egész fejlesztési programnak az a lényege, hogy ingyenes 
szűrővizsgálatokat, különböző ellátásokat szerveznek meg, minden településre, és így 
Pitvaroson is lesznek különböző szűrővizsgálatok, amit ingyenesen látogathat meg 
mindenki. Ez a program előre láthatóan 15 hónapon keresztül fog működni, ezen belül 
próbáljuk meg megszervezni az eddig megszokott szűrővizsgálatokat, véradást vagy 
egyéb egészségügyi programot, de ezek bőségesen ki lesznek bővítve. Tehát akár rákos 
elváltozások vizsgálatára is hoznak különleges műszereket, eszközöket, olyan 
szakembereket, akik esetleg nem is a térségben dolgoznak, de van akkora szaktudásuk 
és úgy tudják ellátni a munkájukat, amihez itt Pitvaroson nem nagyon jutnánk hozzá, sőt, 
talán még Szegeden sem. Az egészségházban illetve részben a művelődési házban 
fogjuk ezeket megtartani, mert ennek a két intézménynek van olyan jogosultsága, hogy 
ilyen rendezvényeket megtarthasson. Természetesen a védőnő is nagyon sok segítséget 
fog nyújtani, ahogy eddig is részt vett minden közösségi egészségügyi szervezésben, 
fejlesztésben, ezután is segíti ezt a programot. A bőrgyógyásztól kezdve a női és férfi 
vizsgálatokon keresztül csontsűrűség-vizsgálat, hallás-, látásvizsgálat, emésztőrendszeri 
elváltozásokról esetleg tájékoztató, valószínűleg lesz benne oktatási intézményeket érintő 
tájékoztató program is A pontos listát még senki nem ismeri, még nem tart ott a program, 
de közvetlenül az önkormányzatot is és az intézményeket is fogják keresni, valószínű Kis 
Antónia, és minden lehetőségről tájékoztat minket. A lényeg, hogy ennek a programnak 
ingyenesen vagyunk mi is a tagjai, ha jól sejtem, az előző testület nyár folyamán döntött 
arról, hogy csatlakozunk ehhez a programhoz, költséggel nem jár. Válaszoltam a 
kérdésre? 
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Léka János képviselő – Meg volna még egy. Az Alsó-Tisza Vidéki Vízügyi Igazgatóság 
megkeresett, és ez a 078/9 hrsz-ú külterületi erdő, földút. 

Radó Tibor polgármester –Erről lesz egy külön napirendi pont, de elmondom röviden, 
ahogy Pitvarosról megyünk ki Mezőhegyes irányába, két helyrajzi számon, a 078/9 és 
078/9. Ez igazából a nagyon széles árok az erdősávval, illetve a zsizsiktelenítőtől a másik 
erdősáv az két különböző helyrajzi szám, illetve ennek a földterületnek része az a földút, 
ami a Gránic mentén fut, az innenső oldalán, a víztározó felé. De ezt külön napirendi 
pontban ennél bővebben szeretném majd tárgyalni. Makón volt egy belvízvédelmi 
megbeszélés az önkormányzatnál, sajnálom, hogy oda nem voltam meghívva, bár 
elsősorban Makót érintő kérdések voltak. A lényeg az, hogy Pitvarost is érinti vagy 
érintheti majd a belvíz, mondjuk nem olyan szinten, mint 2011 év elején, de már most 
látható nyomok vannak, főleg a Mezőhegyesi út és az Ady Endre utca részén, ezeket a 
problémákat szeretnénk megelőzni, hogy ne is legyen olyan szintű belvíz, amit esetleg 
aktív beavatkozással kell majd megoldanunk. A lényeg, hogy az a csatorna, ami jelenleg 
levezetné a vizet, az nem az önkormányzat tulajdona, és így az önkormányzat nem 
avatkozhat közbe, és kértem a vízügyi igazgatóságot, hogy segítsenek. Ők javasoltak 
nagyon sok megoldást, ebből keressük a legjobbat és ezért lesz egy külön napirendi 
pontunk ez ügyben. A Csongrád Megyei Településtisztasági Kft-nek nagyon sok a 
kintkévősége, és egy behajtási programot indít, és szeretném felhívni mindenki figyelmét, 
hogy a befizetetlen számlákat fizessék be, mert az elmaradt kifizetéseket csak a NAV-on 
keresztül lehet intézni, és tudjuk, hogy egy adóhatósági vizsgálat azért elég macerás. Aki 
szeretné ezt elkerülni, próbáljon beszélni a céggel, akár részletfizetést kérni, hiszen 
Pitvaroson több, mint 4 millió forintos a cégek és a lakosság kintlévőségének a 
felhalmozása. A Makó Térségi Víziközmű Kft év végével megszűnik és egészen 2013 év 
végéig az ivóvíz szolgáltatónk volt. A felszámolás során a kintlévőségeket is kezelni kell, 
mint résztulajdonosok önkormányzatunk is megkapja a kintlévőségeket, átveszi ettől a kft-
től, de nekünk ezeket be kellene hajtani. Itt is majd az adósok esetén megkeresések 
lesznek, lehet, hogy érdemes lesz maja a lakosságnak elébe menni azoknak a dolgoknak, 
ami a későbbiekben érintheti, mert egyszerűbb és talán még olcsóbb is most rendezni, 
vagy megalkudni a szolgáltatóval, mint később. Van-e még kérdés a tájékoztatóval 
kapcsolatban? Aki elfogadja a tájékoztatót, az kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, 
egyhangú. 

Tárgy: A polgármester tájékoztatójának elfogadása  

138/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester tájékoztatóját a 
két ülés között eltelt időszakról a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta. 

(A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

5. Napirend pont: Gazdasági terv elfogadása (benne:  rövid tájékoztató a 2014. 
év gazdálkodásáról, a 2015. évre vonatkozó elképzel ések; tájékoztató az 
adóztatásról, adóbevételek alakulása, 2015. évre vo natkozó tervek) 

Radó Tibor polgármester – A következő napirendi pont a gazdasági terv. Tudni kell, hogy 
a gazdasági tervet, mely tulajdonképpen a 2014-2019-ig tartó időszakot öleli fel, és ezt 
ciklusprogramnak is mnevezhetjük, nem szükséges még idén elfogadnunk, bőségesen 
legyen rá idő. Ha esetleg a képviselőtestület mégis az elfogadásról dönt, abban az 
esetben a határozatban ennek a neve a 2014-2019-ig tartó gazdasági terv néven fogadjuk 
el. Ez a gazdasági program 17 oldal, plusz a kiegészítések. Igazából nagyban épül a 
2010-es gazdasági programra, ami sokáig elérhető volt településünk honlapján is, illetve 
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elérhetőséget tudok adni. A 2010-es programra épülve, annak kiegészítéseivel illetve 
aktualizálásával készült el, egyelőre csak az én gondolatimat képviselve, hiszen ez az első 
fórum, ahol a képviselőtestület is megismerheti. Nem olvasom fel, mert rengeteg, de 
értékeljük az elmúlt időszakot, hiszen a gazdasági tervnek az is része, hogy hol tart 
jelenleg az önkormányzat. Elmondható, hogy 2010-től a belviszályokkal teli politikai 
helyzettől függetlenül sikerült 4 év alatt egy aránylag jó gazdasági helyzetbe kerülni 
önkormányzatunknak, mondhatni, közel állunk ahhoz, hogy valamilyen szinten a 
normatívák biztosítása mellett önfenntartó a településünk. Ez az energetikai 
pályázatoknak is és a közfoglalkoztatásnak is köszönhető, melyben nagyon sok segítséget 
kaptam Cződör Attila műszaki fűmunkatárstól. Ezek a programok rengeteg spórolást 
biztosítanak önkormányzatunknak, megtakarításokat biztosítanak, és a bevételeinket 
sokkal inkább tudjuk fordítani egyéb kiadásokra, akár szociális, akár rendezvények, 
csoportok támogatására, akár fejlesszük az ingatlan-készletünket, vagy felkészüljünk a 
pályázatok önerejére, vagy a pályázat által nem finanszírozható részekre. 
Önkormányzatunk ingatlanvagyona 2010 őszétől megközelítőleg 250 millió forinttal nőtt. 
Jelenleg közel 900 millió forintos az ingatlanvagyon-állományunk. Ez előny, és tudunk rá 
építeni a későbbiekben, meg tudjuk védeni a rossz állapotú ingatlanokat, mielőtt az 
enyészeté lenne, és ha a lakásállományt fenn tudjuk tartani, és a jelenlegi 600 lakott 
ingatlan száma nem csökkenne a jövőben, akkor könnyebb megtartani a lakosságszámot 
is. Ez fontos, mert egész Magyarországra jellemző a lakosságcsökkenés. Ezen 
dolgoznunk kell, mert csak így lesz jövője a településnek, az intézményeknek, szükség 
van a lakosságra. Jó földterületekkel rendelkezünk, de ehhez szükség van arra, hogy 
legyen, aki megművelje. Ehhez pénzre van szükség, amit elő kell teremtenünk. Jó 
eredmények születtek erre, és bízom benne, hogy a jelenlegi testület is támogatja ezeket 
az elképzeléseket. A pénzügyi gazdálkodásról kell pár szót mondanom. A kormány 
célkitűzése az volt, hogy a települések adósságállományát megszüntesse. Pitvaroson is 
konszolidálták önkormányzatunkat, a pályázatokból eredő nagy tartozás-állományunkat az 
állam átvállalta. Ez nagyon sokat jelent, hiszen nem kell a következő 10-15 éves 
fenntartási időszakban, megtérülési időszakban számolnunk arra, hogy majd egyszer 
visszajön az a pénz, amit befektettünk ezekbe a rendszerekbe, hanem már most hasznot 
termelnek ezek a rendszerek, és ez a további fejlődésnek lehet az alapja. Ez nagy 
segítség volt, és el kell kerülnünk, hogy az előzőhöz hasonló helyzetbe kerüljünk. 
Szerencsére a mostani pályázati rendszerek már máshogy vannak kiírva, nem kell 40%-os 
önerőt biztosítani egy pályázathoz, sokkal kisebb önerővel és terhelés mellett tudunk 
tervezni,akár már 100%-os támogatásokkal is tudunk fejlesztéseket kivitelezni, tervezni, 
megvalósítani. A kormányzati szándéknak teljes mértékben szeretnénk megfelelni, 
miszerint egy munka alapú társadalmat kell létrehozni, itt is úgy képzelem el, hogy saját 
magunk teremtjük meg azt a körülményt, hogy legyen munkahelyünk, legyen jövedelmünk, 
természetesen az önkormányzatnak óriási a felelőssége ebben. A közfoglalkoztatás 
nagyon sikeres Pitvaroson, szinte alig van munkanélküli, hiszen mindenkinek biztosítjuk a 
lehetőséget legalább egy alkalommal, de van már olyan is, hogy olyan embert is 
visszavettünk már, akit előzőleg akár fegyelmivel bocsátottunk el, hiszen lehet, hogy 
közben megváltozott. Nyilván jobban figyelünk ezekre a személyekre, de mindenkinek 
lehetőséget szeretnénk adni. A pénzügyi helyzetben talán az is segít, hogy négy év alatt 
sikerült visszaszorítani a szociális juttatásoknak a mértékét, konkrétan már annyira, hogy 
pénzügyi segítséget jóformán már nem is biztosít önkormányzatunk. Ha rászorultsági 
alapon valaki segítséget kér, élelmiszert vagy tüzelőt próbálunk adni, nem szoktunk adni 
készpénzt, mert sajnos tapasztalat, hogy nem mindenki tud úgy gazdálkodni, hogy 
legközelebb ne kerüljön ugyanabba a helyzetbe. Ez kifizetődőbb önkormányzatunknak is, 
hiszen így munkát biztosítunk azoknak, akik ezt az élelmiszert illetve a tüzelőt előállítják, 
kivágják, behozzák. Ehhez kellett az is, hogy önkormányzatunk új eszközöket vásároljon, 
erdőben legyen tulajdonunk illetve erdőgazdálkodási tervet és jogosítványt szerezzünk, 
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mindez megtörtént. A tervezett bevételeink. Önkormányzatunk legfőbb bevételei az 
adóbevételek, mely három részből adódik: a kommunális adóból, az iparűzési adóból és a 
gépjárműadóból vagy lehet súlyadónak is hívni. A súlyadó nem kérdéses, hiszen 
törvényileg szabályozott arányban kell minden járműtulajdonosnak ezt megfizetni, 
tudtommal ennek a befizetett összegnek 60%-át tovább is kell utalnunk az államkincstár 
részére, tehát ez nem teljes mértékben önkormányzatunk bevétele. A maradék 5,8 millió 
forint, és ebből a 60%-otutaljuk tovább. A másik bevételünk a kommunális adó, az a 
magánszemélyek kommunális adója, ezt magánszemélyek fizetik lakóingatlanaik után, 
beleértve azokat is, ahol nincs lakóház, tehát kertekre is. Évek óta közel azonos a 
kommunális adó mértéke, én azt fogom javasolni a képviselőtestületnek, hogy ezen ne is 
változtassunk. Sajnos ebben az adónemben már előjön a rossz adófizetési morál, és a 
tervezett 3 millió forintos adóbevételtől eltérően átlagban 2,4 millió forint körüli összeget 
tudunk csak beszedni éves szinten. Mind a kormányzatnak, mind nekem az a szándékom, 
hogy igazságos módon és lehetőleg mindenkitől szedjük be azokat az adókat, amiket 
kivetünk, hiszen ha az egyik lakos fizeti az adót, akkor a másik is fizesse. Pláne, hogy 
látjuk, hogy az adófizetési morálban legjobbak talán az idősek, a nyugdíjasok, tehát pont 
azok a személyek fizetik meg leghamarabb ezeket az adókat, akik nem a legjobb anyagi 
helyzetben vannak. Tehát nem a fizetésképtelenség, hanem a szándék hiányzik az 
emberekből, ezen változtatnunk kell. Ezen próbálunk azzal is segíteni, hogy nem emelünk 
az adóterheken. Az iparűzési adó településünkön jelenleg 1,4%, ez az országos átlag alatt 
is van jelentősen, a környezetünkben szinten mindenhol 2%-os, maximális mértékű az 
iparűzési adó. Ez éves szinten 10 millió forintos adóbevételt biztosít Pitvaros Község 
Önkormányzata részére, a mai napon fogunk tárgyalni az adókivetés mértékéről. Lehet, 
hogy ez változni fog, az én szándékom nem az, hogy 2%-ra emeljük, de javasolni fogom a 
kis mértékű emelést. Bár a gazdasági tervben még nem szerepel, hiszen a híradásokban 
csak az elmúlt hetekben lett körülírva az, hogy az önkormányzatoknak plusz adónemet 
lehet majd kivetni, különböző kategóriákban, ebből talán a földadó az, amit kiemelnek a 
médiák. Én azt fogom javasolni a képviselőtestületnek, hogy egyelőre ne vezessük be a 
földadót, várjuk meg azt, hogy országos szinten változások lesznek, hány település vezeti 
ezt be, esetleg visszavonják ezt a rendelkezést, már erről is szólnak híradások. Érdemes 
kivárnunk, hiszen a törvény biztosítja, hogy akár év közben is lehet adót bevezetni, nem 
csak év elejével. Egyéb bevételi forrásunk a kis létszámú lakáscélú ingatlanoknak a bérleti 
díjai, itt már 1-2 éve bevezettünk, hogy minden évben az infláció mértékével megegyező 
mértékével növekszik a bérleti díj, ezzel is tervezhető ez az összeg. Nem lakáscélú 
ingatlanok bérleti díjai: ez jelenleg nagyon minimális, talán nem is jelentős. Önkormányzati 
szolgáltatások térítési díjai: ezek folyamatosan növekednek, elsősorban azért, mert egyre 
többen igénylik, illetve hogy egyre több az ilyen szolgáltatásunk. Az étkeztetés, a fűnyírási 
szolgáltatás, eszközbérlemények, mezőgazdasági szolgáltatások. Amit előbb említettem 
erdészeti tevékenységből is egyre több bevételünk származik, és remélem, ez jelentősen 
fog növekedni a jövőben. A telepített energianövények, illetve szaporítványaiból akár már 
a közeljövőben is lehet bevétele az önkormányzatunknak, a legnagyobb bevétel 
megközelítőleg 7 év múlva, az első vágási ciklusban várható, ekkor már talán eljutunk 
oda, hogy fel is tudjuk dolgozni ezeket a faanyagokat, és talán még több hasznot tudunk 
kitermelni belőle. Én szeretném, hogy ha a kistó és környékét tudnánk hasznosítani, erre 
több gazdasági elképzelésem is van, több különböző pályázati rendszerben is 
érdeklődtem, milyen lehetőségeink vannak. Nem a turisztika az, ami felé nyitnunk kellene, 
hiszen nem rendelkezünk olyan adottságokkal, hogy nagyon komoly turisztikai komplex 
rendszert dolgozzunk ki, meg nem is feltétlen az a cél, hogy a környező településekkel 
konkuráljunk, akiknek esetleg van egy turisztikai programjuk, mint mondjuk 
Mezőhegyesnek, Tótkomlósnak vagy Nagyérnek. Nem hinném, hogy az a cél, hogy 
mások ötleteit ellopva konkurensek legyünk, hiszen őket is és saját lehetőségeinket is 
gyengítenénk. Kutatás-fejlesztési pályázat keretében kitörési pont lehetne számunkra a 
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mezőgazdasági hulladékok feldolgozása és újrahasznosítására épülő kezdeményezésünk, 
ezzel kapcsolatban már egy megállapodás is született a Szegedi Tudományegyetemmel, 
hogy ha elindulnak azok a fejlesztési programok, amikbe ezt bele lehet tervezni, akkor 
közösen tudunk fellépni és így a szakmai háttér is adott egy ilyen komplex programnak a 
megvalósításához. Munkahelyteremtés. Erről a legnehezebb beszélni. Talán nem is tudok 
mit. Nyilván céljainknak kell lenni, és ezért bele is került a gazdasági tervbe, de a célok és 
a kilátások sajnos nincsenek annyira azért párhuzamban. Nyilván egy települési 
önkormányzatnak az az egyik legfontosabb dolga, hogy az önkormányzat gazdasági 
stabilitása mellett minél több munkahelyet teremtsen, és ezzel a lakosság megélhetését is 
biztosítsa. Erre nem feltétlen az a megoldás, hogy az önkormányzat saját alkalmazásában 
minél több embernek biztosít jövedelmet, hanem olyan programokban vesz részt, vagy 
olyan programokat kínál, hogy minél több vállalkozó, szervezet, csoport akár országos 
vagy nemzetközi program eljusson valamilyen szinten településünkre és ezzel ha csak 1-1 
embernek is tudunk munkahelyet biztosítani, előbb-utóbb lesz lehetőségünk 10, vagy talán 
100 embernek is munkahelyet teremteni. Ezen folyamatosan dolgoznunk kell, keresni kell 
a lehetőségeket, még ha kilátástalannak is tűnik, ez fontos feladatunk. Településfejlesztési 
politika célkitűzések: az előző képviselőtestülettel is egyeztetve illetve döntéseket hozva a 
megyei fejlesztési tervbe beterveztünk egy olyan programot, ami Pitvaros egészségügyi 
ellátásában talán nagy segítséget biztosítana. Nem találtunk jobb lehetőséget, ezért egy 
olyan programot dolgoztunk ki, hogy egy teljesen új építésű épületben tudnánk 
összpontosítani az orvosi, fogorvosi, gyógyszertári, védőnői, családsegítői feladatokat, a 
későbbiekben bővítve ezt az ingatlant, épületet újabb lehetőséget biztosítva, akár a 
rendőrségnek az átköltöztetésével egy modernebb helyre. Ez a program elfogadásra 
került a megyei fejlesztési tervben, bízom benne, hogy a jövőben ez támogatást fog kapni. 
Ami új elem a gazdasági tervünkben, egy olyan pont, hogy társadalmi hatások 
felülvizsgálata. Ez sajnos 2010-ben kimaradt az általam készített gazdasági tervből, de 
fontos része kell, hogy legyen, hiszen nem szabad úgy fejjel mennünk a falnak, hogy 
kitalálunk egy ötletet, ez biztos jó lesz Pitvarosra. Fel kell mérnünk azokat a 
lehetőségeket, főleg a társadalmi szinten, hogy mire van szükség, milyen társadalmi 
összetételünk van, esetleg egy szociális térkép segítségével fejlesztési irányelveket kell 
követnünk. Ezt a most elkészített gazdasági tervbe már beleírtam és követni kellene. 
Visszatérve az adókra, a helyi adókkal kapcsolatos adópolitikai célkitűzések, ez is talán 
egy sarkalatos dolog, a helyi adók esetében az önkormányzat képviselőtestülete az 
adóztatást úgy kívánja kialakítani, hogy az egy meghatározott stabilitás, állandóság mellett 
az önkormányzatnak biztosít bevételi forrást, ugyanakkor igazságos is legyen az adózói 
kört illetően. Itt 3 pontot soroltam fel, ez is szerepel benne. Fontosnak tartom, hogy az 
igazságos adóztatásban azokat a vállalkozókat, gazdálkodókat vagy akár 
magánszemélyeket, akik eddig fals adatközléssel esetleg adóelkerülést keresve nem 
fizettek annyi adót, amennyi elvárható vagy amennyi a jogszabályban illetve a saját 
döntéseinkben előírt, azokat a vállalkozókat, személyeket meg kell találnunk, és ha 
szükséges eljárás alá kell vonnunk, ennek a rendszerét én annyira nem ismerem. A 
lényeg, hogy akik nem úgy kezelték az adózást, ahogy az etikus, azokat is 
rákényszerítsük arra, hogy az adózást ne kerüljék el. Helyi közutak és közterületek 
fenntartása. Itt egy kicsit átdolgoztam a tervet 2010-hez képest, akkor kicsit kevésbé 
hangsúlyos volt a külterületi földutak karbantartása, illetve azoknak az építése. Azért 
mondom, hogy építése, mert sajnos rákényszerülünk egy helyen, biztosítanunk kell a 
gazdálkodóknak, mind magángazdáknak, mind cégeknek, hogy a település központját 
elkerülve is tudjanak közlekedni, kulturált módon és nem balesetveszélyesen. Ne olyan 
gödrös, földútnak is nehezen nevezhető területeken kelljen járniuk, ahol esetleg 
megsérülhetnek ők maguk vagy a gépeik. Biztosítanunk településünk körül az 
eljárhatóságot, a földterületeknek a megközelítését, és ebben már a mai napon is lesz egy 
döntéshelyzet, amit már említettünk, egy földút tulajdonviszonyait szeretném rendezni, 
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nem az önkormányzat tulajdona, pedig földút. Természetesen a belterületi utak állapotát is 
javítani kell, ez az elmúlt 4 évben nagyon kis mértékben sikerült csak, nagyon kevés 
forrást tudtak biztosítani erre, remélem, a jövőben több forrásunk lesz e célra. Sokan 
tudják, hogy például 2013-ban a Rákóczi Ferenc utcának az utolsó szakaszát mentettük 
meg az eróziótól, sajnos nagyon rossz állapotú volt már az útfelület, és félő volt, hogy az 
útalap is 1-2 éven belül teljesen tönkremegy. Az útalap megóvása érdekében előre vettük 
az útnak a felújítását, így több évre biztosítottuk annak járhatóságát. Az idei évben a Petőfi 
tér mentén készítettünk új útburkolatot. Azért oda, mert talán az egyik legforgalmasabb 
helyszínünk az oktatási intézmények, illetve a játszótér és a sportlétesítmény miatt. Ezt 
kiegészítettük még egy kis parkoló résszel, amit remélem, tudunk majd fejleszteni. 
Gondoskodás az óvodáról és alapfokú nevelésről, oktatásról: itt kicsit kibővítettem, hogy 
mi az, amit az önkormányzatnak el kell látnia ahhoz, hogy az intézmények megfelelően 
működhessenek, hiszen az intézmények épületei az önkormányzat tulajdona, és akár 
tudjuk is segíteni az oktatási intézmények működését. Szociális ellátásról való 
gondoskodást bár leírtam, de mint hallhattuk hivatalvezető úr előadásában, ez most 
jelentős átalakításon megy keresztül országos szinten; törvényi szabályozások vannak 
erre, lesznek erre; ettől függetlenül a tőlünk telhetőt belefogalmaztam. A gyermek- és 
ifjúsági feladatokról való gondoskodás, a sport támogatása, közművelődési és 
tudományos, művészeti tevékenységek támogatására is írtam pár szót, és körülbelül ennyi 
nagyvonalakban. Megkérdezem a képviselőtestületet elsősorban, hogy a gazdasági 
tervben találtak-e olyan pontot, amit módosítsunk vagy kihagytunk? Nem. Kedves 
jelenlévők, van-e kérdés a gazdasági tervvel kapcsolatban? Bőven van még lehetőségünk 
ezt módosítani, még 6 hónap.  

Bertáné Kecskeméti Katalin oktatási intézmény vezető – Nem biztos, hogy jó helyen 
teszem fel a kérdést. A korábbi időszakban, amíg a fenntartó az önkormányzat volt, addig 
lehetőség volt arra minden esetben, hogy a rendezvényeink a kábeltévén minden esetben 
leadásra kerültek. Nem tudom, hogy van-e arra mód, hogy ilyen lehetőség volna-e arra, 
hogy a továbbiakban is, ha az önkormányzat elégedett azokkal a műsorokkal, azokkal a 
rendezvényekkel, amiket az intézmény nyújt, hogy ezek felvételre kerüljenek és leadásra 
kerüljenek mert a lakosság nem minden esetben tud megjelenni. És úgy érzem, hogy a 
gyerekeinknek a műsorait jó lenne, ha láthatnák. És hogy miért most vetem fel, hogy ne 
minden alkalommal külön kelljen kérni, ha esetleg így kell, akkor azt meg fogom tenni, 
vagy milyen formában kellene ezt megvalósítani, tanácsot vagy támogatást kérnék. 

Radó Tibor polgármester –Én úgy érzem, ebben változásnak nem kellene bekövetkeznie, 
nem feltétlen kell kérni, de jelezni azét jó, nehogy az legyen, hogy átsiklunk valamin és 
nem készülünk fel a felvétel készítésére, de képviselőtársamnak átadom a szót. 

Tószegi Gyula képviselő – Köszönöm. Ez tipikusan az a helyzet, hogy mi ezt szívességből 
csináljuk. Igazából legszívesebben – én ezt elmondtam többször is, csak Kati ódzkodik 
mindig tőle, hogy – élő egyenesben közvetítenénk az ünnepségeket, nyilván akkor készül 
egy felvétel is, mert az már adott hozzá. Mert sokkal többen néznék meg akkor, abban az 
időpontban, és nem jönnének el kevesebben, mert amikor felvételt készítünk, több 
alkalommal előfordult, hogy külön kérték – nem te – szülők, 1-2 tanár, hogy készítsünk 
felvételt, és arra igényt tartanának, aztán elkészítettük, és itt vártuk, hogy majd jönnek 
érte, aztán senki nem jött, úgyhogy megmaradt nekünk. Jogilag csak felvételt 
készíthetünk. Én most is azon az állásponton vagyok, hogy ez működhetne, készülhet 
felvétel is, persze. Egyébként például az októberin is készült felvétel, csak nem láttad a 
kamerát. Még annyit szeretnék mondani, hogy a technikai eszközöket, hogy ezt az igényt 
ki tudjuk elégíteni, akkor mi megvásároltuk. A technikai eszközök lassan amortizálódnak, 
ezt konkrétan mondom a kamerára, és egy ilyen szintű kamera több százezer forint. Én 
már nem tudom bevállalni ezt a költséget. Én már látom, hogy sajnos nem lesz hosszú 
életű ez a kameránk.  
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Radó Tibor polgármester –Ezt érdemesebb lenne majd személyesen megbeszélni. A 
gazdasági programmal kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel?  

Hámos István – Az volna a kérdésem, hogy miért vásárolja fel az önkormányzat ilyen 
omladozó épületeket? Mert arra rengeteget rá kell fordítani, hogy lakható legyen, és utána 
nem fog visszajönni a költség, amit ráfordítunk. Elhiszem, hogy jó volna, hogy a fiatalokat 
itt tartsuk, rendben van, csak megveszünk egy épületet 3 millió forintért, még 3 milliót 
ráköltünk, és majd ki bírjuk adni 15 ezer forintért egy családnak.  És utána is az 
önkormányzatnak kell karban tartani, mert az önkormányzat tulajdona. Nem a bérlő fogja 
javítani, ha meg javítsa, akkor lelakja a lakást. Ezt nem értem, hogy annak idején az 
önkormányzat eladta 600 ezer forintért a lakásokat, most meg romhalmazokat veszünk 
helyette.  

Radó Tibor polgármester – Most csúnya dolgot csinálok, kérdésre nem illik kérdéssel 
válaszolni, de úgy érzem, ez lesz a legcélravezetőbb. Mely épület az, amit nagyon drágán 
vásároltunk és felújítottunk? Csak egyet mondj.  

Hámos István – Hát állítólag a Bódi lakást, és fel fogjátok újítani. 

Radó Tibor polgármester –Értem. Már rég eladtuk. Bontásba. Életveszélyesnek van 
nyilvánítva. Nincs nálam az irat éppen.  

Hámos István – Arra rákölt az önkormányzat egy bizonyos összeget, és nem fogja 
visszakapni. A bérleti díjat nem tudja olyan magasan megállapítani. És pénzbe kerül az 
elbontása is. 

Radó Tibor polgármester –Akkor mondom, hogy milyen összegen vásároltunk 
ingatlanokat: 10 ezer forint, 50 ezer forint, a Bódi házat telekkel együtt 200 ezer forintért. 
Tehermentesen. Abból az épületből csak a tetőszerkezet értékesítésével már pénzhez 
jutunk, és a teleknek az értéke több, mint amennyibe nekünk került, és ott van egy telkünk. 
Már fásítottunk is rajta. Szerintem nem volt olyan nagyon rossz üzlet. A bontás mennyibe 
került? Körülbelül abba az üzemanyagba, amennyiből elvittük a törmeléket. Ugyanis saját 
alkalmazottakkal, saját műszakis kollégával, nem kell külön építészt alkalmaznunk, mert 
az önkormányzat rendelkezik olyan szakemberrel, olyan jogosítvánnyal rendelkező 
szakemberekkel, hogy nem kell külső vállalkozót felvennünk, aki esetleg 4-5-600 ezer 
forintért bontaná el. Ezt egy magánszemély nem tudja így megtenni, hiszen nem 
rendelkezik azokkal a jogosítványokkal.  

Hámost István – Rendbe van, az is, a törmeléket hova viszed? Máma már akárhova nem 
lehet lerakni, csak bizonyos telephelyekre.  

Radó Tibor polgármester –A törmelék kezelése. Beton jellegű törmeléket, mint tudjuk, kint 
tároljuk a temetőnél, pont ma egyeztem meg egy illetővel, betontörő gépet fogunk ide 
hozni, mi is beszállunk a költségbe, de oszlik a költség, most három felé, ezt a törmeléket 
szépen olyan frakcióra törjük, amit utána a földutak felújítására tudjuk hasznosítani, 
teljesen szabályosan. Tehát értéket fogunk belőle képezni. Nem vásároltunk 3 millióért, de 
még 300 ezer forintért sem ingatlant, nem költöttünk egy ingatlanra sem összeget, hogy 
felújítsuk, olyan ingatlanokat vásároltunk, amik életveszélyesek. És ha nem vásároljuk 
meg, a lakosság fog pont panaszkodni, hogy nem tudok elmenni az utcán, hogy leborult 
az épületnek a fala, mondok egy nagyon jó példát: József Attila u. 5 szám, majdnem 1 
éven keresztül nem lehetett a járdát használni. Mivel nem a mi tulajdonunk volt, nem 
nyúlhattunk hozzá. Megvásároltuk 10 ezer forintért a telket épülettel együtt. 3 kanyarral 
elhordtuk eddig, amit elhordtunk vályogtörmeléket. A vályog az föld. Nem kell 
hulladékkezelési szabályok szerint feldolgozni.  

Anderkó Attila alpolgármester – ATereny Jani bácsinak a házára visszatérve, pontosan 
ugyanez volt az indíttatás, mert szerencse a szerencsétlenségben, amikor az a fal 
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beborult illetve a tető beborult a kis Pityeszéknek az udvarába, az volt az egy szerencséje, 
hogy a gyerekek nem voltak otthon. Na az már huzavona volt, fél év, háromnegyed év, 
hogy mi legyen az ingatlannal, mert ugye tudjuk, hogy a Jani bácsi otthonban van, azt is 
tudjuk, hogy nem szerette volna eladni, de aztán mégis azt mondta, hogy el szeretné adni 
az ingatlant az önkormányzatunknak. Ez azonnal megtörtént, azonnal megléptük azokat a 
dolgokat, ami most ott kinéz. Szerintem kulturáltan össze lett hozva, mint ahogy kinézett, 
és életveszélyes volt az épület. Szerencse, hogy a gyerekekre nem borult rá a fal.  

Radó Tibor polgármester –A Deák utcai lakosokat kérdezem, a Deák utca – Kiss utca 
sarkán van egy épület, azaz már csak a romja. Megvásároltuk. Milyen környezet az, és 10 
éve olyan környezet? Én mikor még képviselő voltam, még álltak a falak, 2006-ban. 
Folyamatosan szóltam a műszakis kollégának, hogy valamit kezdjünk vele, mindig hárított, 
hogy nem tud vele mit csinálni, és teljesen igaza van.  

Hámost István – Miért, van annak tulajdonosa, nem? 

Bertáné Kecskeméti Katalin oktatási intézmény vezető – 11 tulajdonosa van. 

Radó Tibor polgármester –Ha megtalálod, megdicsérlek, de most már nem kell keresni, 
önkormányzatunk a tulajdonos, és rendet fogunk tenni azon a portán, lehet, hogy fásítani 
fogjuk azt a portát is, pont azért, hogy egy olyan lakókörnyezet jöjjön létre, ami megilleti az 
ott lakó embereket. Bármire lehet használni, de ha nem hasznosítjuk is, nem egy rom lesz 
a szomszédoknak, de csak kérdezz meg egy ott lakót, el fogja mondani a véleményét. 
Sajnos abban az utcában is van rom, ahol te laksz, azokat is meg kellene szüntetni, de a 
célom az, hogy már ne akkor vásároljuk meg az épületeket, amikor menthetetlenek, 
hanem még megmenthető, jó költséggel megmenthető épületekről beszélek, hogy legyen 
lakásállományunk. Igen, nagyon sajnálatos az, hogy tizenévvel ezelőtt el lettek adva az 
ingatlanok. De ezen túlvagyunk már. Felesleges felsorolni, hogy kik döntöttek. Akkor volt 
egy döntés, lehet, hogy akkor egy jó döntés volt, én ezt nem tudhatom, nem is akarom 
tudni. Most 2014 év vége van, most erről kell gondoskodnunk. Szerintem nagyon jó üzletet 
kötöttünk minden egyes ingatlanvásárlásunkkal. Nyilvánosak az információk, szívesem 
megmutatom, ha egyszer bejössz, mert nincsenek itt, egy köteg papír. A gazdasági 
programmal kapcsolatban esetleg még valakinek? 

Bucsai György – Az a helyzet, hogy az előző napirendi pontnál nem volt lehetőség 
kérdezni. Lehet?  

Radó Tibor polgármester –Lehet. Mindig lehet. 

Bucsai György – Szóval, az egészségügyi szűrőprogramra vissza, nem bonyolult a 
kérdés. A véradásnál egyedül ott megoldott a dolog, hogy milyen módon fog minden 
egyes lakoshoz ez az információ eljutni, hogy mikor és hol lesz? Mert az nem megoldás, 
hogy kiírom a plakátra, mert ez annál sokkal-sokkal fontosabb dolog. Most Csongrád 
megye ki van jelölve erre a programra, ebbe mi is benne vagyunk, mikor lesz ez a 
vizsgálat, hogy mindenkihez, aztán, hogy ki veszi igénybe az egy következő kérdés 
persze. De mint lehetőség, ez borzasztó fontos volna az elöregedő lakosság 
szempontjából. A fiataloknál azért nem, mert ott az anyukák majd gondoskodnak úgyis 
róla, elviszik valahova, az idősebb embereket lehet, hogy meg kell szólítani több 
alkalommal. Most nem akarok részletekbe bocsátkozni, a lényeg az, hogy azt kérném, és 
ez nem anyagi kérdés gondolom, mert mindenféle szórólapokat, akkor erre legyen talán 
arra mód, hogy így megszólíthassák. Csak ennyit szerettem volna. 

Radó Tibor polgármester –Köszönöm szépen, nagyon jó felvetés, természetesen erre is 
gondoltunk, bár Tószegi Gyulával még nem beszéltünk meg minden részletet, ha jól 
tudom, pont a tegnapi nap folyamán került ki egy új száma a Pitvaroson című közéleti 
lapnak. Természetesen erre szeretnénk építeni, hogy ne csak egy szórólap legyen 
kiosztva, hiszen azt nem mindenki olvassa el, hanem egy ilyen újság jellegű kiadványban 
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talán hamarabb elolvassák az érintettek a lehetőséget. Ezt mindenféleképpen szeretnénk 
alkalmazni. Plakátolni is szeretnénk, illetve pont a fiatalok érdekében elektronikus 
formában is szeretnénk közzétenni az információkat. Egyre jobb az ellátórendszer az 
idősgondozásban, hála Istennek, többen dolgoznak már ott, és talán több a kapacitásuk, 
úgyhogy ők is meg lesznek szólítva, hogy azok az idős személyek, akik esetleg az ő 
ellátási körzetükbe tartoznak, személyes meggyőzés útján is értesítve legyenek a 
lehetőségről. Nyilván ez nem mindenkit érint, mert van, aki nem veszi igénybe a 
szolgáltatást, erőszakkal nyilván nem kopoghatunk be, nekik ott lesz az írásos 
szóróanyag, úgyhogy megpróbáljuk mindenkihez eljuttatni az információt. Még valakinek 
kérdése, javaslata? Nyitottak vagyunk a javaslatok felé is. Nagyon szépen köszönöm a 
lakosság jelenlétét. 

Girch Péter – Itt lehet majd lenni? 

Radó Tibor polgármester – Igen, csak hozzászólni már nem lehet. 

Girch Péter – Akkor megragadnám az alkalmat. Az utaknak a karbantartásáról volt szó. 
Ezelőtt vagy 2 évvel, nem olyan nagyon jól esett, kijöttek az utcába és ledarabolták a 
gallyakat. Én javasolnám, hogy meg kéne csináltatni, akkor is az önkormányzati 
közmunkások csinálták, most is megcsinálhatnák. Ledarabolni a sarkát a járdáról. Ahogy 
megyünk Pitvarosról a pályaudvarra, a Rákóczi utca végétől az állomásig nem lehetne-e a 
járdáról a földet letakarítani? A járda be van nőve földdel. A földet kéne eltávolítani a 
járdáról. A Dózsa utca sarkáról már levágták a füvet, meg a Braun Karcsi környékén, meg 
a volt Szántai féle háznál. Hogy ne kelljen kimenni az útra. Csak a sarat letakarítani. 
Egyszer beszéltem már veled, meg is lett csinálva.  

Radó Tibor polgármester – Köszönöm a felvetést. Majdnem minden nap lehetne takarítani. 
A vasútállomás környékén az lenne a legjobb megoldás, hogy ha a vasúti átkelő után lévő 
földút részt, ami állandóan vízben áll, azt megcsinálnunk, mert onnantól kezdve az 
működne sárrázóként, és nem az utcában potyogna le a mezőgazdasági gépekről a sár, 
és akkor a járdára se kerülne oda. Ez az egyik terv. A másik, pedig pont a Deák utcából az 
Ady utcába, tehát igazából az Ady utcát kellene megcsinálnunk, azt a vizes területet, és 
akkor már eleve nem kerülne oda sár. Ráadásul ott a közvilágítás is nagyon gyenge, mert 
a Deák utcában pont az a szakasz úgy van megvilágítva, hogy a Dózsa utcának a végén 
van egy közvilágítás, meg a Móricz végén, a kettő között nincs. Köszönöm szépen. 

Bertáné Kecskeméti Katalin oktatási intézmény vezető – Azért nem mondtam el az előbb, 
amit akartam, mert úgy éreztem, hogy az nem ide tartozik. Szeretnék köszönetet mondani 
azért a korrekt együttműködésért, amelyet tapasztalunk minden nap, amelyet az 
intézmény épületében vagy berendezésében bármi probléma adódik, akkor számíthatunk 
az önkormányzat segítségére. És külön kiemelném Rigó Jánosnak a segítségét, aki 
tegnap, annak ellenére, hogy szabadságon volt, olyan elhárító munkát végzett, amiért én, 
mint intézményvezető szégyellem magam, hogy ilyen történt az intézményben, de az, 
hogy a hiba kijavítása megtörtént, neki is köszönhetem, és az önkormányzatnak. Mert azt 
a segítő munkát, hogy ő a munkáját elvégezte, azt több alkalommal is tapasztaltuk, és 
nagyon reménykedem abban, hogy majd a csatornák tisztítása is megtörténik. AZ 
állagmegőrzése az épületnek valóban nagyon fontos. Még egyszer mondom, 
reménykedem, hogy ez a közös munka a továbbiakban is fennáll majd. A másik dolog, 
hogy következik az ünnep, több rendezvény is lesz a faluban, az iskola is készül, közös 
rendezvényünk a karácsonyi ünnepség, amelyre a gyerekek és mindannyian készülünk, 
és egy kis technikai probléma miatt a már korábban beharangozott munkatervben 
szereplő karácsonyi koncertünk az nem 20-án lesz megrendezve, hanem 21-én 18 órakor 
vasárnap. Köszönöm szépen a kultúrháznak a segítő hozzáállását, hogy lehetőségünk 
lesz vasárnap megtartani, és remélhetőleg a falu rendezvényeit sem húzza keresztbe ez a 
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választás. És itt szeretném felkérni a képviselőtestület tagjait, hogy tiszteljék meg 
jelenlétükkel az ünnepséget, és vegyenek részt ezen az ünnepen.  

Radó Tibor polgármester –Nagyon szépen köszönjük. És Rigó Jánosnak is a segítséget, 
mert igen nagyon nagy szükségünk volt rá, és a hirtelen beavatkozásra. Ha nincs további 
kérdés… 

WeszelyTamás járási hivatal vezetője – Pár szót szeretnék mondani, egy információt 
szeretnék megosztani önökkel. A hatósági osztályunkon van üres álláshely, amit a 
közeljövőben meg fogunk hirdetni, és elsősorban jogász kollégát keresünk, elsősorban 
olyat, aki Pitvaros, Nagyér, Ambrózfalva, Csanádalberti környékén lakik. Ez az 
álláshirdetés nyilván  majd meg fog jelenni a közigállás.hu oldalon, tehát ha az ismerősök 
körében van olyan, aki jogász végzettségű és frissen végzett fiatal, nagyon szívesen 
látnánk a járási hivatalban a hatósági osztályon. Akár engem megkeres vagy e-mailben 
megkeres, vagy egyszerűen csak jelentkezik majd az állásra, megköszönném. 

Radó Tibor polgármester – Köszönöm szépen én is. Közben felhívták a figyelmemet, hogy 
el is kell fogadnunk a napirendi pontot. Ha nincs további hozzászólás a gazdasági tervhez, 
akkor kérem a képviselőtestületet, amennyiben támogatják jelenlegi formában a gazdasági 
tervet, akkor kérem, szavazzunk annak elfogadásáról. Köszönöm szépen, egyhangú.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Gazdasági program elfogadása  

139/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat 2014-2019 
közötti időszakra vonatkozó gazdasági programját a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal elfogadta. 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 

(A program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Radó Tibor polgármester – Nagyon szépen köszönöm a lakosság részéről a megjelenést, 
természetesen folytatjuk a munkát és mindenki maradhat, annyi különbséggel, hogy most 
tartunk egy rövidebb szünetet, és a szünetet követően a hozzászólásokat a Szervezeti és 
Működési Szabályzatunknak megfelelően már nem fogjuk kezelni, tehát akkor már a 
képviselőtestületnek a munkájára fogunk koncentrálni. Köszönöm szépen. 

 

- SZÜNET - 

 

6. Napirend pont: A Szociális T űzifa pályázat kiosztási feltételrendszerének 
felülvizsgálata – a felülvizsgálat függvényében ese tlegesen 
rendeletmódosítás - és felhatalmazás a t űzifa megvásárlására 

Radó Tibor polgármester – A következő a szociális tűzifa pályázat kiosztási 
feltételrendszerének felülvizsgálata. Igazság szerint megnyertünk egy olyan szociális 
tűzifa pályázatot, mely 98 erdei m3 fát biztosít szánunkra. Ez a pályázat némi önerővel is 
jár, és ha jól emlékszem, száznyolcvanvalahány-ezer forint az önerő, azért nem vásároltuk 
még meg a fát, mert nem szeretnénk nagyon sokat költeni a szállítási költségre. Ezért úgy, 
ahogy az elmúlt két évben is, lehetőleg a környékből, jelen esetben a mezőhegyesi 
Ménesbirtok Zrt-n keresztül szeretném, ha megvásárolnánk a tűzifát. Ráadásul ők 
olcsóbban adják. Ez azt jelenti, hogy nem 98 erdei m3-t vásárolhatunk, hanem többet, 
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ugyanis a támogatási összeget el kell költeni. Ha nem költjük el, vissza kell utalni. A 
szállítási költség 100%-osan önkormányzatunkat terheli, arra támogatás nincs. Saját 
emberekkel, saját járművel, illetve egy kölcsön járművel el tudjuk hordani 
önkormányzatunk udvarára az össze tűzifát, amit némi feldolgozást követően a kiadott 
kérelemlapok alapján elbírálva tudjuk kiadni a lakosság számára. Jelen esetben döntést 
kell hoznunk arról, hogy kik mely jövedelemkategóriában vagy egyéb feltételrendszernek 
megfelelő személyek igényelhetnek szociális tűzifát. Az elmúlt évben, ha jól emlékszem, 
az alapján döntöttünk, hogy ki jogosult normatív lakásfenntartási támogatásra. Ez ha jól 
tudom, egy főre jutó jövedelem esetén az öregségi nyugdíj 2,5-szerese. Ambrózfalván 
nagyobb ez a jövedelemhatár, de ők lakosságszámhoz képest több tűzifát szoktak kapni, 
mint mi. Én azt mondom, húzzuk meg ennél ezt a határt, ez bevált, jól működik, könnyű 
vele számolni, a lakosság is megszokta. Szeretném, ha a jövő hét folyamán, legkésőbb 3-
áig elkészülnének ezek a kérelem nyomtatványok, melyek elő vannak készítve, ezek 
utána letölthetők, elvihetők, elkérhetők bárki számára. Majd vissza kell juttatni az 
önkormányzatnak, én javaslom határidőnek mondjuk a karácsonyi időszakot, hogy még 
karácsony előtt legyen leadva az összes kérelem. Tehát egy három hét begyűjtési 
időszakot terveztem. És januárban az első munkanapokat követően kezdenénk feldolgozni 
ezeket a kérelmeket, és január 15-től február 15-ig tartana a tűzifának a kiosztása. A 
szabályozás kimondja, hogy a szállítást nekünk kell megoldani, de ez nem azt jelenti, hogy 
a lakóingatlanokig. Tehát az önkormányzat udvaráról lehet elvinni a tűzifát. De javaslom, 
hogy bizonyos esetekben, főleg egyedülálló idős vagy egészségügyi okok miatt indokolt 
esetben kiszállítsuk bizonyos kérelmezők részére. Pénzt nem szeretnék kérni ebben az 
esetbe sem a szállításért, és nem is biztos, hogy megfelelne a szabályoknak. Kérdés, 
észrevétel ezzel kapcsolatban? Változtassunk a jövedelemhatáron? A fa mennyisége az 
fix. A tavalyi tapasztalat alapján olyan 120-130 körüli kérelmet várhatunk, ami alapján 
kellene tűzifát biztosítanunk. Lesz előre láthatólag 1100-1200 mázsa (q) tűzifa. Ha 
kiszámoljuk, megközelítőleg 800 kg lenne a támogatás mértéke, ez legutóbb 492 kg volt, 
tehát megvan, hogy mennyi a tűzifa mennyisége, megvan, hogy mennyi a kérelem. 
Elosztjuk vele, és akkor tudjuk meg, hogy hány kilót kapnak pontosan. Saccolva 800-820 
kg között lehet az egy kérelemre jutó tűzifa mennyisége. Én azt javaslom, egységesen 
kapjon mindenki, nem érdemes különbséget tenni egyedülálló és család között.  Hogy ne 
kelljen akkor rendeletet módosítani, mivel most több fát kaptunk, hogy biztosan beleférjen, 
a rendeletben feljebb emelhetjük az egy főre igényelhető mennyiséget maximum 12 
mázsára. Javaslom így módosítani a rendeletünket. Ha nincs hozzászólás, kérem, 
szavazzunk. Köszönöm. 

A képviselőtestület 7 szavazattal a következő rendeletet alkotta: 

 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

12/2014. (XI.27.) önk. rendelete a 

a szociális rászorultságtól függ ő egyes pénzbeli, valamint a természetbeni 
ellátásokról szóló 

5/2011. (IV.14.) rendeletének módosításáról 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
7. Napirend pont: A temet őre vonatkozó díjak felülvizsgálata 

Radó Tibor polgármester – A temetőre vonatkozó díjak felülvizsgálata minden évben 
kötelező. Előterjesztést erre nem is készítettünk, pont azért, mert nem javaslom a díjak 
módosítását. A jelenlegi díjak helyben hagyását javaslom. Kérdés, észrevétel? Ha nincs, 
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akkor, aki egyetért, hogy a temetői díjakkal kapcsolatban nincs módosítás, szavazzon 
most. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Temet őre vonatkozó díjak felülvizsgálata  

140/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a temetőkről és a 
temetkezésről szóló 199. évi XLIII. törvény 40.§ (3) bekezdésében írt 
kötelezettségének eleget téve a köztemetőre vonatkozó díjak mértékét 
felülvizsgálta, s azok mértékét a 2015. évre nem kívánja módosítani. 

 

8. Napirend pont: Egyebek  

Radó Tibor polgármester – Következő az egyebek napirendi pont több pontban. Először 
szeretnék az óvodában az étkező felújításáról egy döntést hozni a képviselőtestülettel. 
Ami miatt ez napirendi pont, hogy direkt csúszásmentesített felületű kisméretű metlachi 
lapokkal van kirakva jelenleg az óvodának az étkezője egy középlefolyóval kombinálva. 
Ezt a szabályoknak megfelelően csak úgy lehet tisztítani, hogy áztató felmosó tisztítással. 
Ez azt jelenti, hogy minden egyes nap minden egyes alkalommal legalább 3 vödör vízzel 
kell felönteni ezt a huszon-harminc-valahány négyezetméteres felületet, és ez a 3 vödör 
víz többnyire a lefolyón folyik el, de azért bizonyos mennyisége elszivárog mind a fugák 
között, mind a falba. Ezt nem biztos, hogy egy szerencsés dolog tovább folytatni, viszont a 
szabály előírja, hogy csak így lehet felmosni ezt a felületet. Ezért azt javaslom, hogy 2015-
ben valamikor ezt a felületet változtassuk meg valamilyen úton-módon, én kerestem egy 
céget, kértem véleményt, hogy műgyanta alapú kenhető felülettel igazából a meglévő 
felületet lekenve készítenénk egy új járófelületet. A vállalkozó azt mondta, hogy szívesen 
megcsinálja, de nem feltétlen javasolja azt a technológiát, ami neki van, ugyanis ezt főleg 
ipari létesítményekben szokták használni, és a felület karcolódik, például egy cipőben egy 
kavics már képes látható karcot húzni ebbe a műgyanta felületbe, és gyerekeknél ez ugye 
gyakrabban előfordul, hogy kavics van a cipóban, vagy a szék úgy csúszik, hogy karcol. 
Nem biztos, hogy ez a legjobb megoldás, ellenben nem kellene rögtön elvetni, ugyanis 
figyelembe kell venni, hogy egy ilyen felület csak pár milliméter vastagságú, és mindenféle 
rombolás nélkül a mostani felületre csak rá kell vinni és kész. A többi felületképzésnek az 
előnye az, hogy szebb és jobb és tartósabb, ellenben rombolással jár, ugyanis sokkal 
vastagabb felületet képez mondjuk egy padlólap is, és a meglévő felületet fel kell bontani. 
Az rombolással járhat, ugyanis a nyílászáról, főleg a műanyag bejárati ajtó, ami befele 
nyílik az étkezőbe, annak a magassága akkora, hogy csak pár milliméter van a jelenlegi 
felülethez és a lejtést is biztosítani kell, tehát nem lehet akárhogy kialakítani ezt a felületet, 
tehát járólap esetén fel kell bontanunk a teljes felületet, újjá kell építenünk, vigyázva a 
szennyvízre, vízelvezetésre, stb. Költségesebb, de szebb. Árat sajnos nem tudok, nem 
volt rá idő. 

Tószegi Gyula – A műgyantának az anyagára 3.000 Ft körül mozog négyzetméterenként. 
Ide nem szabad akármilyen járólapot letenni, csúszásmentesített járólapot kell lerakni, 
kvázi ez a metlachi. A jó minőségű olyan 2.000 Ft körül van, az alapanyag ára, ebbe nincs 
benne a ragasztó, fugázó anyag, a munkadíj. Az se olcsóbb, ha úgy nézzük. Az óvodánál 
is, nálam is az ÁNTSZ ilyeneket néz. Az olyan 30-35 négyzetméter lehet saccra, ha 5.000 
Ft-ot betervezünk négyzetméterenként, annak fedeznie kell a költségeket, akár ez, akár 
az. Mondjuk 200.000 Ft elég lesz rá. 
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Radó Tibor polgármester – Nem muszáj most döntést hoznunk, mert a karácsonyi 
szünetben nem lesz lehetőségünk ezt megoldani. Bruttó 200.000 Ft-os költséget 
tervezzünk be a következő költségvetésbe, tehát már eltervezünk, hogy felújítsuk az 
óvodának az étkezőjének a padlózatát. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. Köszönöm, 
egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Óvoda étkez őjének felújítása  

141/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a pitvarosi óvoda épület 
étkezője aljzatának felújítására a 2015. évi költségvetésébe 200.000 Ft-ot 
betervez.  
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 

 

Radó Tibor polgármester – Igyekszem a legolcsóbb megoldást megkeresni, ami megfelelő 
lesz. Kérek árajánlatokat mindkettő megoldást illetően. 

A Hagyomány őrző csoport, a Betonpillangók és a Szül ői Munkaközösség 
támogatása, ifjú tehetség támogatására javaslat 

Radó Tibor polgármester – Érkeztek írásos kérelmek a támogatásokra vonatkozóan. A 
szülő munkaközösségnél az iskolai és az óvodai is kért támogatást. Ezzel kapcsolatban 
szeretném kérni a véleményeteket. Mielőtt belemegyünk, kaptam egy e-mailt a Megyei 
Zenei Kulturális Alapítványtól, hogy támogassuk őket, Budapesti címmel vannak, én úgy 
érzem, nekünk a helyieket kellene támogatnunk. A csoportjainkat, a fiataljainkat, azokat, 
akik fellépnek a rendezvényeinken, és nem egy országos szervezethez kellene 
támogatást biztosítanunk, ha egyetértetek, ezt már félre is tenném. Döntés kellene, hogy 
kiknek, és milyen összegben biztosítanánk pénzbeli támogatást. Én úgy érzem, hogy 
nagyságrendileg egyező értékben, én csoportonként 100.000 Ft-ra gondoltam most 
támogatás gyanánt. Nyilván ha felhasználják, lehet új kérelemmel élni.  

Szabó Attila képviselő – Forintosítva ki mennyit szeretne? 

Radó Tibor polgármester – Senki nem írta le az összeget, csak kérelemmel éltek, én 
javaslom a 100.000 Ft-os összeget csoportonként. Lehet kevesebb, több, el lehet 
utasítani. 

Szabó Attila képviselő – Tehát aki egy 20 fős csoportban van, a 20 főnek adsz 100.000 Ft-
ot és egy embernek is 100.000-et? 

Radó Tibor polgármester – Igen. Én ezt javaslom. 

Tószegi Gyula képviselő – Én az iskolai szülői munkaközösségnek láttam a kérelmét, 
nekem az a véleményem erről, hogy támogassuk, csak tényleg nincs benne, hogy 
mekkora összeget gondolt. Ez támogatandó szerintem is, hogy az iskolai tanév végén a 
közösségi munkában jeleskedő tanulók jutalmazása. De nem tudjuk, hány tanuló, ha azt 
mondjuk, hogy 150 ezer forintot, akár minden egyes tanulónak adhatnak 1000 forint értékű 
jutalmat. Szerintem egy 20 tanulónál többet nem fognak jutalmazni. És nem azt mondtam, 
hogy csak 20 ezer forintot adjunk, hanem kérjük azt, hogy jelöljék meg, hogy hány fő 
jutalmazására és mire gondoltak.  

Szabó Attila képviselő – És hogy mennyi pénzre gondoltak. Ez olyan, mint egy kitöltetlen 
csekk. 
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Tószegi Gyula képviselő – Elmondom, hogy miért gondoltam. Az egyik előző 
képviselőtestület, még olyan 2000 vagy 2002 környékén hozott egy olyan határozatot, 
hogy civil szervezetek támogatása. Na most civil szervezetnek minősül a hagyományőrző 
csoport is, attól függetlenül, hogy ők nem bejegyzett civil szervezet, csak egy civil 
szervezet. Nem rendelkezik adószámmal, stb., de nem is kell, hogy rendelkezzen, hogy mi 
támogassunk egy ilyen szerveződést vagy csoportot. De az akkori képviselőtestület 
nagyon helyesen úgy döntött, hogy felszólítja ezeket a szervezeteket, hogy amennyiben 
pénzt szeretnének az önkormányzattól a működésükhöz kapni, akkor nyújtsák be a 
költségvetésük tervezetét. És utána a következő év költségvetés tervezése előtt nyújtsák 
be az elszámolást. A Provitához mi is kaptunk annak idején pénzeket, mi akkor 700 ezer 
forintot kaptunk, de nem annyi volt a teljes költségvetésünk, hanem 2 millió Ft. Nem kellett 
nekem a 2 millió Ft-tal elszámolni úgy konkrétan, de megtettem mindig, de a testület azt 
igényelte, hogy azzal a pénzzel számoljak el, amit ők adtak. Én ezt javaslom most is, hogy 
amennyiben kérnek, akkor jelöljék meg, hogy milyen célra mekkora összeget szeretnének.  

Szabó Attila képviselő – Bennem közben kialakult egy kép, kérdés és javaslat. Ha az 
önkormányzat költségvetése megengedi, és ha még nincs ilyen, akkor csinálhatnánk egy 
olyat, hogy egy éves keretösszeget megállapítani, amire pályázni lehetne. A költségvetés 
elfogadásakor lehetne tolni jobbra-balra, 1 millió forint a keretösszeg, pályázat formájában 
nyújtsák be, konkrétan gazdasági mérleggel, hogy mire szeretnék költeni, hogy 
nyereségesek voltak-e vagy nem, aki nem nyereséges, eleve kilőve, aki nyereséges volt 
és van célja, annak miért ne lehetne. De ezt pályázzák meg. Mert így, hogy kérnek, ez egy 
kitöltetlen csekk.  

Tóth Tibor képviselő – Bocsánat, de hogy lehet nyereséges egy jutalmazás? Ez nem 
olyan, hogy mindenki egy célra szeretné felhasználni. És annak miért ne adjunk? 

Szabó Attila képviselő – Az egy másfajta nyereség.  

Léka János képviselő – Az, hogy működnek, hogy igazoltan, nem az, hogy egy civil 
szervezet például a táncosok vagy Betonpillangók. Ha működnek, ide mennek, oda 
mennek, tehát ez már eleve nyilvánvaló, hogy milyen programjuk van, hova mennek, 
benyújtsák, mert az, hogy nyereség, az nem, de ahhoz, hogy élnek, mozognak, felléptek, 
tehát hol, merre, mikor, őket lehet talán a legjobban, az iskolásokat is végül is lehet mérni.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Tulajdonképpen erre szolgált az, amit Gyuszi elmondott, hogy 
benyújtják a költségvetést, abban benne vannak a céljaik, amiket megvalósítanak, és 
utána következő év január 30-ig leírják, hogy ezt és ezt erre és erre költöttünk el.  

Anderkó Attila képviselő – Utólag számoljanak el vele, hogy mire költötték? 

Radó Tibor polgármester –Előre nem tud beszámolni.  

Szabó Attila képviselő – Tervezett költségvetése csak van? 

Anderkó Attila képviselő – Nincs. 

Szabó Attila képviselő – Nehogy már ne tudja… 

Radó Tibor polgármester –Megközelítőleg lesz mondjuk 10 fellépés. 

Szabó Attila képviselő – Pillanat, hagy mondjam el. Például, egy gyerekek 
könyvtámogatása év végén, nehogy már ne tudja előre, hogy egy kémia verseny 1., 2., 3. 
helyezett, egy biológia verseny 1., 2., 3. helyezett, elsőnek 15 ezer forint körül van a 
tankönyve, 2.-nak 10, 3.-nak 5. Ez összesen x összeg. 

Radó Tibor polgármester –Attila, teljesen konkrétan nem lehet tudni, év közben is jönnek 
be dolgok. 
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Anderkó Attila alpolgármester – A hagyományőrzők és a Betonpillangók nem tudják előre, 
hogy hónapok múlva hol fognak fellépni. 

Radó Tibor polgármester –Pont a két csoport esetében elsősorban az eszközök és a 
fellépő ruháknak, a kellékeknek e megvásárlására kérnek segítséget meg támogatást, 
nem az útiköltségre. Egy fellépésnél is kell a ruha, meg 100-nál is.  

Tószegi Gyula képviselő – Mindettől függetlenül, mivel ez két kulturális csoport, azért mi 
mind a kettőt szoktuk támogatni. Azt azért elmondom, hogy a Betonpillangók nem nagyon 
kértek eddig támogatást. Ez nem jelenti azt, hogy nem kaptak egyáltalán, csak arányában 
jóval kevesebbet, mint a hagyományőrző csoport. A hagyományőrző csoportot mi nem 
csak mint kultúrház, mert valamikor az iskolához tartozott, csak Kati mondta, hogy nem 
nagyon van rájuk pénz, ezért eljöttek a kultúrházba, és mondta, hogy mi befogadjuk őket, 
és egy keretösszeget egy évben el szoktak költeni. Ezen felül mi, mint szlovák 
nemzetiségi önkormányzat is támogatjuk őket minden évben 50 és 100 ezer forint közötti 
összeggel.  

Szabó Attila képviselő – Tehát kérnek, de nem tudják megmondani, hogy mire. Gyerekek, 
kérek 20 milliót, de nem tudom megmondani előre, hogy mire költöm.  

Radó Tibor polgármester –Jó, akkor meg tudja mondani előre, hogy fellépő ruha és 
kellékek beszerzésére kéri, nem tudják, hány fellépésük lesz, minimum 5, maximum 500. 
Ennyit tud leírni, ennél pontosabban nem. Ennyi elég? 

Szabó Attila – Az nagyon jó, csak valami írásos anyagot azért lássunk. Ha 5 fellépése van 
egy évben, akkor 1 garnitúra ruha is elég, ha 500, akkor lehet hogy 4 garnitúra ruha. 

Anderkó Attila alpolgármester – Kapásból tudom neked mondani, hogy 9 olyan számuk 
van, amihez 9 másfajta ruhájuk van. 

Radó Tibor polgármester –Akkor még határozatot se kell hozni, mert ilyen határozat már 
van az önkormányzatunknál. Úgy látom, döntés nem lesz. Tehát négy csoportról 
beszélünk illetve egy ifjú tehetségről. Utóbbi esetében is ezt a rendszert használjuk? 

Tószegi Gyula képviselő – Azt nem lehet, ő magánszemély. 

Radó Tibor polgármester – Néveri Bencéről van szó, nagyon tehetséges művész, abban 
az iskolában van, ahol a helye van, ahol képezni tudják, folyamatosan fejlődik, látszik 
mögötte az eredmény, nem csak mikor itthon fellép, hanem országos szinten is, sőt 
nemzetközi szinten is. Ő el tudja vinni Pitvarosnak a jó hírnevét, megérdemli a támogatást, 
biztosan láttátok már a tévében a Virtuózok című adásban. Kérdezem, hogy erre milyen 
megoldást találhatunk? 

Léka János képviselő – Lényeges kérdés, hogy az önkormányzatnak milyen terhet ró ez 
fel. Mert az is igaz, hogy ha megy ki Németországba a Bence, úgy látom, hogy itt 
fennakadtunk a személyre, azért nem kell elhinni, itt 10-20 ezer forint fillérek. Tehát ha 
valami szinten megtérül az, hogy Pitvarosnak az öregbítése, akkor persze, rossz mondani 
azt, hogy most egy ember kap annyit, 25 meg az is pont annyit. Csak mit tudom én az a 
25 embert nézik 200-an, ezt az egy embert több millióan. Meg a másik, hogy tényleg 
ismerjük a hátteret. Sajnos. Olyan körülmények közt. Szerintem ha a költségvetés bírja, 
akkor adjuk meg, ahogy a polgármester úr mondta azt a lehetőséget mindenkinek, amit ő 
felajánlott. 

Makó Sándor képviselő – Így van. 

Tóth Tibor képviselő – Így van, Én is amellett vagyok, mert úgyse lehet kiszámolni, hogy 
hány gyerek fog jeleskedni a közösségi munkában.  

Radó Tibor polgármester – Csoportoknál akkor maradjunk a költségvetésnél, most ne 
kerüljünk meg régi döntéseket, ne írjuk felül, felesleges, most maradjunk akkor a 
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tehetségnek a támogatásánál. Két ok miatt akarom, hogy külön beszéljünk róla. Egyik az 
időzítés, hiszen mostanában vannak olyan fellépései, amire el kell jutnia. A 
költségvetésünk meg csak olyan február vége, most ahhoz mérjük, hogy még negyed év, 
az rengeteg idő nekik, míg a csoportoknak talán annyira nem életveszély. A többieknek 
sem mostanra kell a támogatás, hanem egy évre vonatkozóan. Lehet, hogy lesznek még 
más csoportok is. A fiatal tehetségnek a támogatását szeretném javasolni, nem kell most 
megoldanunk az összes problémát, ezért is javasoltam a 100. ezer forintot, nem kell 
végiggondolnunk, hogy egy évben mennyi fellépése van, az mennyi költség, most 
javaslom a 100 ezer forintos támogatást az 1 főnek, erre az évre, és 2015-ben bármikor az 
év során újra elővehetjük, új összeggel, akár más formában is. Most induljunk el valahol, 
legyen meg egy kezdő lépés. Tehát 100 ezer forintot javaslok az egy fő támogatására az 
idei évben.  

Szabó Attila képviselő – Nekem viszont lenne egy kérésem akkor. Van Pitvarosnak egy 
Pitvaros kitűzője. Ezt minden fellépés alkalmával ugye nem probléma kitűzni akár egy 
szmokingra sem. Tisztelettel megkérnénk, hogy ha mód és lehetőség van rá, akkor azt 
legyen kitenni, ezzel öregbítve, mert nem mindig minden riporter kérdezi meg, hogy 
honnan jöttél kisfiam, de ha a kitűzőt meglátja, rá fog kérdezni nagyobb valószínűséggel. 
Ezzel talán öregbítheti településünk jó hírét. 

Radó Tibor polgármester –Nem szabhatod meg. 

Léka János képviselő – Hogy majd át kéne tekinteni a kitűzőnek vagy akármi tehát olyan 
terveztetni kéne, ami ízléses, szép, esetleg a címerünk rajta lenne, tehát ne egy csak az, 
hogy Pitvaros meg egy valami, tehát azt már hogy ha nemzetközi szinten. De hogy ha 
felrakja, akkor ne egy plecsnit rakjon fel, hanem valami ízléses… Az önkormányzat dolga 
lenne ezt megterveztetni. Erre biztos, hogy én is kiraknám, hogy ha mód és lehetőség 
lenne, bármikor, meg gondolom, mindnyájan, hogy ha akárhova elmegyünk, hogy lássák, 
hogy én Pitvarosról jöttem. És tehát büszke legyen mindenki arra, és lehet, hogy még 
vennének is, tehát ezen felül, hogy ha lennének ünnepségek és akkor ki lenne rakva, hogy 
ennyiért meg lehet vásárolni.  

Szabó Attila képviselő – Ez nem egy utasítás, hanem egy kérés.  

Tószegi Gyula képviselő – Csináltattunk mi, nem az önkormányzat csináltatta. 

Radó Tibor polgármester – Most egy kitűző körülbelül olyan 170 Ft-ba jön ki, legolcsóbb 
helyen. Jó, akkor keresek olyan lehetőséget, hogy nyilván költséghatékonyan, hogy ilyen 
megjelenéshez alkalmas dolgot terveztessünk, nem feltétlen kitűzőt, körbeérdeklődök. 
Annak esetleg további felhasználásában is. Visszatérve akkor a mostani támogatásra, van 
rá lehetőség most? Látom, egyetértetek, akkor most egy egyszeri, a későbbiekben 
visszatérünk egy új döntéssel.  

Szabó Attila képviselő – De azért a támogatásról valami blokkot, nyugtát, ilyesmit azért 
gyűjtsön már össze.  

Radó Tibor polgármester –Elszámolási kötelezettsége legyen akkor? 

Szabó Attila képviselő – Igen, ha vonatjegyre költöm, akkor a jegyet azért mutassa be.  

Anderkó Attila alpolgármester – Ebbe ne menjünk bele szerintem. 

Radó Tibor polgármester –Figyelj, Budapestre felmegy decemberbe vagy négyszer. Már el 
is fogy.  

Léka János képviselő – Attila, most ebbe ne kukacoskodjunk.  

Szabó Attila képviselő – Kérdés volt, nem kukacoskodás. Ez is egy szakma.  
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Radó Tibor polgármester – Egy hangszer 600 ezer forint, ebből indulj ki. És több 
hangszere is van, mindegyiket úgy kapta szerencsére, művészektől, támogatás gyanánt. 
Szerintem ekkora összegnél értelmetlen az elszámolást kérni, mert bármikor hozza is, 
kénytelenek vagyunk elfogadni, hiszen nagyon sokat utazik, most például Győrbe is van 
felkérése.  

Szabó Attila képviselő – Oké, nem kukacoskodni akartam, csak azért valamilyen 
elszámolást. 

Radó Tibor polgármester – Legközelebbre igen, én is javaslom.  

Szabó Attila képviselő – Bízom benne, hogy igen. Ha már egy ilyen értelmes emberről van 
szó. 

Léka János képviselő – Ha megy, ha ott van, mert hogy ma máról holnapra visszakerülne 
Pitvarosra, akkor azt mondom, hogy nem, de mivel fejlődik, megy, akkor nincs értelme. 

Radó Tibor polgármester – Jogos, a későbbiekben én is javaslom az elszámolási 
kötelezettséget, most ennél az összegnél nem javaslom. Ha nincs további javaslat, akkor 
kérem, fogadjuk el a 100 ezer forintos támogatást az ifjú tehetség számára, egyszeri 
alkalomra. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Ifjú tehetség támogatása  

142/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Néveri Bence Pitvaros, Petőfi 
tér 1. szám alatti lakos részére kimagasló zenei tanulmányai elismeréseként, 
valamint tehetsége továbbfejlesztésének elősegítése érdekében 100.000 Ft 
támogatásban részesíti.  
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 

Radó Tibor polgármester – A csoportokat pedig megkeresem, hogy költségvetési tervet 
adjanak be.  

Futballpálya felújításának koncepciója 

Radó Tibor polgármester –A következő napirendi pont a futballpálya felújításának a 
koncepciója. A napirendi pontot azért hoztam be, mert mint tudjuk, már évek óta nem 
támogatjuk pénzben a Pitvaros Községi Sportkört. A lényeg az, hogy ettől függetlenül 
támogassuk már a helyi sportot, és én azt az elképzelést találtam, úgy látom, a 
pályázatnál, amit Feriék benyújtottak, vannak akadályok, és abból úgy néz ki, nem valósul 
meg a futballpályának a felújítása, ezért jó lenne, hogy ha mi elkezdenénk valamit valahol. 
Például a padoknak, a szemeteseknek a kihelyezése, felújítása, további fásítás, a 
meglévő öreg növényzetnek a felújítása, labdafogó hálót a kapuhoz lehetne tervezni. A 
lényeg az, hogy a nagy focipályának a felújításában részt kellene vállalnunk. Ezt a 
következő évi költségvetésbe be kell tervezni, ehhez kellene egy koncepció. Láttok-e 
benne rációt?  

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – A héten beszéltem a polgármester úrral, és 
örömmel vettem, hogy milyen tervei vannak a képviselőtestületnek, mi minden évben 
pályázunk, több-kevesebb sikerrel, az a baj, hogy nincs minden évben választás, most 
egyet megkaptunk, rengeteg telefonálással járt. Gyönyörű szereléseket vettünk, 
mindennel el vagyunk látva, 20 db melegítő, törölköző, tényleg minden, ami normális, 
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európai színvonalú. De pályáztunk mi 2013-ban, pont amiről a polgármester úr beszélt, 
hogy a pályánál körbe nem kerítés, hanem ami elő van írva, korlát, labdafogó háló, padok, 
cserepad, meg minden. Örömmel hívtam fel, hogy megnyertük, 3 hét múlva itt a pénz, ez 
2013 augusztusában volt. Már mentem jobbra-balra, hogy segítség, innen-onnan, mert 
20%-os önrész lett volna, nem, 30, bocs. De azt valahogy megoldjuk. Már megújítottuk 
ugyanezt a pályázatot, még fizetnünk kellet, tulajdonképpen azt mondom, hogy semmiből, 
mert sehonnan nem kaptunk igazán pénzt, a Csjernyik Pista barátom segített egy párszor, 
hogy életben maradjunk. Ez nevetséges, mint a gyerekkel, úgy bánnak velünk, mert ez 
megnyert pályázat. Sorban csinálják mindenhol a beruházást, mindent, akik most 
pályáztak, azok is, mi meg biztos nem jól lobbizunk. Na mindegy. És azért esett nagyon 
jól, hogy beszéltünk, hogy csak lesz belőle valami, hála Istennek, hogy helyi szinten. De 
akkor is nagyon jó lesz, hogy valamit, mert az öltözőnk, épp erről beszéltünk a 
polgármester úrral hétfőn, hogy ez tényleg olyan, hogy mikor jönnek ide futballozni, azt 
mondják, hogy tényleg szebb is, mint a Felső-tiszaparti stadion, mert most voltunk 
legutóbb, mert ott az öltöző olyan, mint mikor én fociztam ott mikor középiskolás voltam. 
Azóta semmit nem csináltak rajta. Az öltözőnk az szuper, kívül-belül, minden normálisan 
meg van csinálva, a pályánk is úgy viszonylag, így, hogy rendszeresen van nyírva, 
gyönyörűen befüvesedett ez az ősgyep ez csodákra képes, csak hát a padok, meg a 
korlát, meg a labdafogó. És azért is volna jó, ha ott lennének ezek a kisfák, amik majd 
nagyobbak lesznek, reméljük, most néztem kettő ment ki, valaki kirúgta. A pályázat 
belekerült 50-60 ezer forintba, most megújították 2500-ért, ne adjuk fel.  

Szabó Attila képviselő – És számszerűen mennyi összeg kellene erre? Már az önrészre. 

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – Ez a pályázat ez 3 millió Ft, mert adott egy 
keretösszeg. Nem az önrészről van szó, hanem egyáltalán azt a pénzt utalják ki. És a 
többit, azt a 900 ezret, azt mellé csináljuk. Már hogy egy olyan vállalkozó csinálná, aki ad.  

Szabó Attila képviselő – Értem. És akkor gyakorlatilag a hálót és a cserepadot meg 
szeretnétek oldani, de már nem ebből a pályázati pénzből, mert ez nincs. 

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – Megmondom őszintén, azért esett jól, én már 
nem is gondoltam ilyenre, mikor a polgármester úrral beszéltünk hétfőn, hogy ez ilyen 
tervezet, amit a testület elé hozzak, a legközelebbi testületi ülésen. 

Szabó Attila képviselő – Nem az volt a kérdésem. A kérdésem az volt, hogy gyakorlatilag 
a pályázati pénzről le kell mondani, de a labdafogó hálót, és a kispadot szeretnétek 
megoldani valamilyen pénzből.  

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – Éppen nem mondtunk le. 

Radó Tibor polgármester – Jó. Bízunk benne, hogy meglesz a pályázat, ha mégsem, 
akkor 2015-ben az önkormányzat alkalmazottaival meg lehetne építeni, azt a nagyon 
rossz állapotú padokat már felújítani se lehet, konkrétan normálisabbakat kellene építeni. 
Úgy látom, hogy a településen belül lévő közterületi padokat elég szépen felújítottuk, azt 
mi csináltuk saját hatáskörben, minden munkával, és nem is került sok pénzbe, sőt, 
konkrétan semmibe nem került. Hasonló munkával oda is meg tudnánk ezeket valósítani, 
nem egy bődületes összegről van szó, inkább munkával jár, ezt szerintem 
önkormányzatunk meg tudja csinálni, vannak ügyes, tehetséges embereink. Nem tudom, 
mikor lenne kész, de a nyár folyamán ezt például el lehetne készíteni. Kulturált, jó 
minőségű, és még több padot, mint ami most van. 

Léka János képviselő – Csjernyik Pista megsegít titeket az önrészbe. 

Radó Tibor polgármester –Folyamatosan segít a Négy-határ, hiszen az áramot azt tudom, 
hogy biztosítják, a vizet is. A jelenlegi fenntartási költségekhez folyamatosan 
hozzájárulnak.  
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Anderkó Attila alpolgármester – Annyit hagy javasoljak már, hogy ha esetleg a testület úgy 
döntene, hogy segítené a sportot, akkor azt nem a nyáron kellene megvalósítani, hanem 
még a télen előkészülni, ha indul a szezon, akkor már a kora tavaszi szurkolás az már ne 
állva történjen meg.  

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – Itt megragadnám, hogy beszéltük ezt, az 
öltözőnek vagy egy szertár része, és vannak szekrényeink, de a legtöbb ilyen 
sportegyesületnél csak polcok vannak. És olyan szépen átláthatóan rá lehet rakni a 
szereléseket, labdát, mindent, és remélem, és örülök, hogy van, meg kaptam ilyen 
szekrényt is, de hogy átláthatóbb, ha lehetne, és munkával, van hozzáértő ember, 
úgyhogy így nem, mert sokszor a munkadíja több, mint az anyag. Ha ehhez a testület 
hozzájárulna, nagyon megköszönnénk, mert tényleg ez nagyon, most már tényleg annyi 
szerelésünk van, kaptunk Dunaújvárosból is. 

Radó Tibor polgármester – Annyi, hogy bizonyos munkafeladatoknál természetesen 
szakemberek segítségét kell kérnünk, tehát például a labdafogó hálónak a megtervezését, 
azt azért egy építészre bíznánk. Igazából most egy koncepciót kell elfogadnunk, hogy 
igen, szeretnénk felújítani a dolgokat. Nem feltétlen kell még a költséget sem 
hozzárendelnünk, csak koncepcionális szinten, hogy beszéljek az építésszel, vagy ne 
terheljük egymást ilyennel. 

Szabó Attila képviselő – Szerintem próbáld. 

Radó Tibor polgármester –Tehát itt most erről van szó. Természetesen Ferenccel is 
folyamatosan tartva a kapcsolatot, hiszen ő tudja, hogy mire van szükség. 

Anderkó Attila alpolgármester – Az olyat, amiben tudok segíteni, meg amúgy is mindig 
felajánlom. 

Harcsás Ferenc Pitvaros Községi Sportkör – Akkor még annyit kérdeznék, mert 
megmondom őszintén, meg is feledkeztem, mert annyi gondom-bajom volt mostanában, 
még lehet benyújtani ezt a civil szervezetnek a jövő évre? Pályázunk mindig, működésre 
is, egyszer voltunk ötödikek a várólistán, de mindig megpróbáljuk, ebben az Eper-ben is 
Gyuszi segített. 

Radó Tibor polgármester – A jövő évibe, igen, természetesen. Arról kell szavazni, hogy 
egy koncepciót dolgozzunk ki, hogy megbíztok engem, hogy egy sportfejlesztési 
koncepciót dolgozzunk ki. Tehát erről szeretnék egy döntést hozni. Aki ezzel egyetért, az 
kérem, szavazzon. Egyhangú, köszönöm szépen. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Sportfejlesztési koncepció kidolgozása  

143/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri Radó Tibor 
polgármestert, hogy a község rövid és hosszú távú sportfejlesztési koncepcióját 
dolgozza ki, s azt terjessze a testület elé. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2015. február 28. 

 

Beruházói megkeresés, befektetéssel kapcsolatos kér elem 

Radó Tibor polgármester – Egy pitvarosi származású, jelenleg Budapesten több 
vállalkozásnak a vezetője, tulajdonosa keresett meg, ha jól tudom, mindenkinek kiküldtem 
másolatban a kérelmet. Szeretné a cégeit is visszahozni Pitvarosra, és ezáltal az iparűzési 
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adót is ide fizetné, de ez nincs összefüggésben ezzel a kérelemmel. Gyümölcsöst 
szeretne létrehozni Pitvaroson, főleg belterületen, ehhez pitvarosi önkormányzat 
tulajdonában álló és általában bérleménybe kiadott ingatlanokat szeretne bérelni, illetve 
vásárolni. A kérelemben benne van, hogy ő 25 évre szeretné minimum bérelni, illetve ez a 
szóbeli egyeztetésünk során jött ki, hogy amennyiben úgy van rá lehetőség, akkor 
megvásárolni. Jelenleg nem szeretné az egészet egyben megvenni, mert tőkével nem úgy 
áll, hogy most azonnal kifizesse, de a bérleti szerződésbe szeretné, ha bele lenne a 
fogalmazva, hogy bármelyik évben vásárlási szándékát benyújtsa a képviselőtestület 
számára és akkor tárgyaljunk a vásárlásról. Mind a bérleménynél, mind a vásárlási 
értéknél megjelölte az egységárat, és mint látható, a jelenlegi idei évben is érvényes 
bérleti díjaknál magasabb bérleti díjat jelölt meg. Nem azért, hogy feltétlen ő legyen a 
bérlő, hanem azért, mert én kértem őt, hogy ne a jelenlegit írja be, ugyanis szeretném, ha 
a bérleti díjakon amúgy is emelnénk, hiszen tizenéve nem történt emelés a bérletekben, 
éppen időszerű. És ne az legyen, hogy az egyik olcsóbb, mint a másik. Tehát egységes 
bérleti díjjal kellene január 1-én kezdenünk, minden bérleményünk kapcsán, így 
igazságos. Minden bérleti szerződés lejárt október 31-én, egyetlenegy ingatlanunk sincs 
jelenleg érvényes bérleti szerződésben. Vannak ígérvények részemről az eddigi bérlők 
felé, pont azért, mert ugye már belefutunk a gazdasági évbe, valahol már elkezdték 
művelni a földeket; valahol nem, mert mondtam, hogy várják meg a testületi döntést, illetve 
az, hogy emelni szeretnénk az áron, vagy legalábbis remélem, mindenki támogatja. 
Bármikor ki tudjuk adni a kérelem alapján is a bérleményt. Érintettek egy része tud is róla, 
hogy nem biztos, hogy ők kapják újra ezeket a bérelt kerteket. Jelenleg 
önkormányzatunknak nagyon sok kertje van, amit művel, van saját tulajdonú, de nagyon 
sok olyan van, amit a lakosság felajánlott önkormányzatunknak, hogy műveljük. Ezeket 
úgy szoktuk elfogadni, hogy nem fizetünk bérleti díjat egy forintot sem, ellenben a bérleti 
szerződésbe belefogalmazzuk, hogy évente minden hónapban egy fűnyírást az 
utcafronton ingyenesen vállalunk. Természetesen a hó-eltakarításban is segítünk. Azért 
így fogalmaztuk meg a szerződést, mert a felajánlók többsége kisnyugdíjas, egyedülálló, 
nem tudja művelni a kertjét, tehát nem az életerős fiatalok nem akarják, hanem a 
nyugdíjasok nem tudják művelni a kertet, és talán ez nekik nagyobb segítség, vagy érték, 
nekünk könnyebb elszámolni. Tehát rengeteg kertünk van, amit művelünk, nem hiányzik a 
közfoglalkoztatási gazdálkodásunkhoz ez a mennyiségű kert. Nem befolyásolja a 
gazdaságunkat.  

Szabó Attila képviselő – És mi lenne, ha felajánlanánk neki, hogy most vegye meg? 

Radó Tibor polgármester – Nincs annyi tőkéje, hogy most azonnal kifizesse. De lehet, 
hogy jövő ilyenkor már egybe kifizetné az összest.  

Szabó Attila képviselő – Csak akkor már nem ennyi lesz az ára. 

Radó Tibor polgármester – Azért bérli most, és jövőre visszatérünk a vásárlásra.  

Léka János képviselő – De már 2012-13-ban is volt 3 Ft-os bérleti díj. 

Radó Tibor polgármester – Külterületre. Belterületen nem. De külterületen van területalapú 
támogatás, belterületen meg művelési ágból kivett terület. Azért más a kategória, de 
emeltetni szeretném amúgy is. Ellenérzés a dolgot illetően? 

Makó Sándor képviselő – Hogy emelnéd, négyzetméterre? 

Radó Tibor polgármester – Igen, én most 3 Ft-ot fogok javasolni. Most 2,048 Ft. És 
természetesen inflációkövetőre. Foglalkozunk ezzel a kérelemmel, helyt adunk ennek a 
kérelemnek? A bérleti díjat nem most kel megszabnunk, az a következő határozat lesz, 
mert egységes legyen Pitvaroson a bérleti díj. Most ez az összes mind 25 évre szól. A két 
vásárolandó területet nem tudjuk most átadni, mert már beművelte az előző bérlő, és volt 
egy kérése, hogy még 2015-ben művelhesse, tehát valószínű, hogy a két vásárlásra 
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megjelölt ingatlan csak 2015 novemberében kerül át. A bérelt területek pedig legalább 
művelve lennének, gyümölcsöst szeretne létrehozni. 

Tóth Tibor képviselő – Nem beszélve ugye arról, hogy messze van, lehet, hogy valakinek 
munkát ad ezzel. 

Radó Tibor polgármester –Hazaköltözik, úgy néz ki. 

Léka János képviselő – Adjuk, gyerekek, mert ez a föld, ez úgy is csak gaz, az enyészete, 
semmi más, legalább rendben van, esetleg kerítést húz, meg egyebek. Nem vízállásos, 
na, olyan, amilyen, az összes közül a Szántai féle a tiszta kert. 

Anderkó Attila alpolgármester – Én szerintem is menjen. 

Radó Tibor polgármester – Azt jövőre fogjuk átadni. Szántaiéknak felajánlunk másikat 
esetleg. Ezzel a kérelemmel most tudunk foglalkozni? Aki egyetért azzal, hogy a 
vállalkozóval előkészítsük, és aláírjam a bérleti szerződéseket Pribelszki Tamással 25 
éves bérleti szerződést kössünk, illetve a bérleti szerződésben a vásárlási lehetőséget 
feltüntetjük, az kérem, szavazzon. Köszönöm, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Belterületi ingatlanok bérbeadása Pribelszki  Tamás részére  

144/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete bérbe adja Pribelszki Tamás 
budapesti lakos részére az önkormányzat tulajdonát képező Pitvaros, belterület 
614. hrsz-ú 1029 m2 alapterületű, 616. hrsz-ú 1079 m2 alapterületű; 631. hrsz-ú 
1187 m2 alapterületű; 632. hrsz-ú 1187 m2 alapterületű; 633. hrsz-ú 1187 m2 
alapterületű és 635. hrsz-ú 1259 m2 alapterületű művelés alól kivett ingatlanait. Az 
ingatlanok bérleti díját 3,- Ft/m2 összegben határozza meg a testület. Az így 
meghatározott bérleti díj módosítására egyebekben a képviselőtestületnek a 
belterületi ingatlanok bérbeadásáról és bérleti díjáról szóló határozatában foglaltak 
az irányadók. A bérleti jogviszonyt határozott idejű, 2015. január 1. napjától 
kezdődő 25 éves időtartamra szól. A képviselőtestület fenntartja magának a jogot, 
hogy amennyiben bármely ingatlan maga az önkormányzat vagy állami szerv 
illetve civil szervezet közérdekű célra kívánja használni, abban az esetben az 
önkormányzat a bérleti szerződést a szerződésben megjelölt határidő előtt az 
adott gazdasági év végére egyoldalúan felmondhatja. Amennyiben a bérleti 
szerződés ilyen módon szűnik meg, úgy a közérdekű célt megvalósító szerv a 
haszonbérlő részére a szerződés egyoldalú megszüntetésével kapcsolatban 
keletkező és bizonyított effektív kárát köteles megtéríteni. A bérleti szerződésben 
az önkormányzat a bérlő részére elővásárlási jogot biztosít a bérlet ingatlanokra a 
bérleti jogviszony fennállta alatt, kivéve, ha a szerződés a közérdekű célra történő 
felhasználás miatt szűnik meg. 
A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződések 
aláírására. 
A képviselőtestület a Pribelszki Tamás kérelmében szereplő általa megvásárolni 
kívánt Pitvaros belterület 617/1 és 617/2 hrsz-ú ingatlanok eladásáról jelen 
határozatában nem dönt, tekintettel arra, hogy az ingatlanokat a jelenlegi bérlő 
már beművelte. Tájékoztatja a kérelmezőt, hogy a jelzett ingatlanokra vonatkozó 
vásárlási szándékáról 2015 év III. negyedévében ismételten nyújtson be kérelmet 
az önkormányzathoz.  
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
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Önkormányzati tulajdonú belterületi mez őgazdasági ingatlanok bérleti díjának 
meghatározása. 

Radó Tibor polgármester – Akkor már egyúttal beszéljünk a bérleti díjakról. A belterületi 
ingatlanok bérleti díját 2,048-ról szeretném a 2015-ös gazdasági évtől 3,-Ft/m2-ben 
megszabni a támogatásotokkal, azzal a kiegészítéssel, azok a bérlők, akik több évre bérlik 
az ingatlant, azoknál automatikusan inflációkövető bérleti díj legyen megszabva, tehát 
2016-tól a + Ft + infláció. Aki egyetért, hogy a bérleti díjakat emeljük, kérem, szavazzon. 
Köszönöm, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Belterületi mez őgazdasági m űvelésű ingatlanok bérleti díjának 
meghatározása  

145/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat tulajdonát 
képező azon művelés alól kivett belterületi ingatlanok bérleti díját, melyen 
mezőgazdasági haszonbérleti szerződés alapján a bérlő mezőgazdasági művelést 
folytat, 2015. január 1. napjától 3,-Ft/m2-ben határozza meg. A képviselőtestület a 
bérleti szerződésekben rögzíti, hogy a bérleti díjak inflációkövetőek, azaz 2016. 
évtől kezdődően a bérleti díj az előző évi bérleti díj + infláció mértékének 
megfelelő összeg. A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert az ilyen 
tárgyú bérleti szerződések megkötésére és aláírására.  

 

Kisajátítási eljárások megindítása 

Radó Tibor polgármester – Nagyon rosszul fogalmaztam meg ezt a napirendi pontot, de a 
lényege a következő, amiről már ejtettünk szót a mai napon. Pitvarosról keleti irányban 
Mezőhegyes felé a közúton haladva jobb oldalt az út mellett van egy szélesebb nagy árok 
és egy kicsi erdősáv, illetve egy kicsivel később a keresztútnál egy szűkebb árok, egy 
újabb erdősáv, és a Gránic parton egy földsáv. Ez két földterület, mind a két földterületnek 
azonosak a tulajdonosai, a két földterület összesen 10 aranykorona megközelítőleg, 
jelenleg területalapú támogatást senki nem kaphat erre a területre, hasznosítani nem 
tudják, sőt, néhány tulajdonos nem is tud a tulajdonáról. Szeretném ezt az ingatlant 
minimális költséggel az önkormányzat tulajdonába átvenni, természetesen a 
tulajdonosokkal megegyezve bármilyen formában. Van olyan tulajdonos, aki felajánlotta, 
hogy ingyen, bérmentve, mindenféle ellenszolgáltatás nélkül elajándékozza 
önkormányzatunk javára. Az ingatlanszerzés célja az, hogy a belvízelvezető csatornánkat 
szakszerűen újjáépítsük ezen a területen, mely nyilván a települést és a szántókat is érinti.  

Szabó Attila képviselő – A szántókat miért érinti? 

Radó Tibor polgármester –Mert onnan is lehúzná a vizet. 

Léka János képviselő – A zsizsikesnél ott állandóan áll a víz. 

Radó Tibor polgármester –És a Verasztó tanya mögött is. Mert van csatorna, csak a 
túlfolyása nem jó.  

Léka János képviselő – Csak nem tudom, lehet, hogy majd meg kell nézni, ami az 
öntözőcsatornába belefolyik, mert azt vagy lejjebb kellene tenni, azt a dudát, mert 
magasan van, tehát egyszerűen nem tud belefolyni. 
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Radó Tibor polgármester –Zsilipet kell építeni. Beszélten az ATIVIZIG-gel, ha lejjebb 
rakjuk, akkor muszáj zsilipet, mert nyáron túltöltik a csatornát, nehogy visszafolyjon a 
településre. Ehhez nyilván szakszerű tervezés kell, addig el se tudom kezdeni a 
terveztetést, amíg nincs tulajdonunk. Ez több hónapos, akár éves feladat a 
tulajdonszerzés. Abban az esetben, ha nem ingyenes átadásról beszélünk, milyen értéken 
milyen feltételekkel lehet esetleg valamilyen úton-módon vásárlást eszközölnünk az 
ingatlanon? 10 aranykoronás. 

Szabó Attila képviselő – Mennyiért mennek a külterületi földek aranykoronában? 

Léka János képviselő – Hát itt cigánynak kell lenni. A 10 aranykorona hány m2? 

Radó Tibor polgármester –Több, mint 2 hektár. 

Léka János képviselő – Akkor viszont már nem nagyon adja oda.  

Radó Tibor polgármester –De neki nem érték, hiszen nem tudja hasznosítani. Viszont, 
hogy ha parlagfű van rajta, vagy bármilyen olyan gaz, vagy a balesetveszélyes fal kidől az 
útra, márpedig nagyon veszélyesek, akkor a tulajdonközösséget fogják megbüntetni. Nem 
az önkormányzatot, hanem a jelenlegi tulajdonosokat büntetik. Tehát jelenleg csak 
hátrányuk származik az ingatlanból, ezt ne felejtsük el.  

Léka János képviselő – Ott elég sok fa is van, ezt is számba kell venni. Vagy pedig 
gyorsan kell cselekedni.  

Radó Tibor polgármester –10,45 aranykorona egész pontosan, és a terület 6200 illetve 
17000 m2, tehát 23.000, majdnem 24.000 m2. Ebben van földút is. A földútnak a mérete 
8200 m2, nyilván 0 aranykoronával. Az erdő 9500 m2 6200 m2. Én javaslom a 25.000 Ft-os 
aranykorona értéket.  

Szabó Attila képviselő – Megy ez 15-50 ezerig. 

Léka János képviselő – Indítsál 15 ezerrel, majd látni, de minél hamarabb.  

Radó Tibor polgármester – Részben már tulajdonosok vagyunk a területben. Jó, tehát 
15.000 forintos aranykorona áron kezdjem a tárgyalást, mennyi a felső határ?  

Szabó Attila képviselő – 30. 

Radó Tibor polgármester – A másik földterület. Itt már tulajdonosok vagyunk több részben 
is. A másik földterület a víztározó mögött a 080/7-es helyrajzi számú, 4100 m2-es terület, 
ez kivett művelési ágú, valójába gyűjtőcsatornának feltüntetett terület, van benne szántó 
rész, rét, közösségi mintatér, megint szántó, erdő, ez egy dzsumbuj, vízállásos. A jelenlegi 
tulajdonosok fele nem tud róla, hogy tulajdonos benne. Ahogy megyünk kifelé 
Csanádpalotának, egy háromszög alak. Részben már tulajdonosok vagyunk benne, 
ingyen, szeretném a további tulajdont is lehetőleg ingyen megszerezni, tehát 
felajánlásokkal. Lehet, hogy van már erről határozat. A lényeg az, hogy amint már nem 
tudunk ingyenes tulajdont szerezni, van-e lehetőség arra, hogy pénzbeli ellenszolgáltatás 
fejében tárgyaljak a tulajdonosokkal? Mondjuk hasonló értéken, mint ahogy az előző 
pontnál is? Itt meg sok a tulajdonos. Tulajdonos az állam is, de addig nem tudok velük 
tárgyalni, amíg nem vagyunk többségi tulajdonosok.  

Léka János képviselő – A vadászok nem azt művelik? 

Radó Tibor polgármester –Igen, beszéltem Szuda Zolival, ők azért művelik, hogy ne 
legyen parlagon, mert a tulajdonosok nem művelik, mert nem is tudják, hogy az övék. A 
Kanton, Viplakék is, de nem jogosan használja, mert nem fizet érte és nem tulajdonos 
benne. Bizonyos aranykorona értéken tárgyalhatok erről? 

Léka János képviselő – Hát tárgyalhatsz.  



31 
 

Radó Tibor polgármester –Hasonló értéken, mint előbb? 

Szabó Attila képviselő – 15 és 30 között szerintem bőven.  

Radó Tibor polgármester –15 és 30 ezer közötti aranykorona értéken tárgyalhatok a fenti 
ingatanról. Egyetértetek? Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: 078/8, 078/9 és 080/7 hrsz-ú ingatlanok megv ásárlásáról tárgyalások 
folytatása  

146/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete kifejezi azon szándékát, hogy 
meg kívánja vásárolni a tulajdonosoktól a Pitvaros külterület 078/8, 078/9, és 
080/7 hrsz-ú ingatlanokat. A testület felhatalmazza a polgármestert a 
tulajdonosokkal való tárgyalások lefolytatására akként, hogy az ingatlanok áráról 
15 és 30 ezer Ft / aranykorona értékben egyeztethet a vételárról. A vásárlásról a 
testület a tárgyalások eredményének ismeretében dönt. 
Felelős: polgármester 
Határidő: folyamatos 

 

Radó Tibor polgármester – A képviselők közül páran nem tudják, merre van a fenti 
ingatlan, ezért amíg ezt megmutatom, szünetet rendelek el. 

 

- SZÜNET - 

 

Anderkó Attila alpolgármester távozott. 

Makó-Térségi Víziközm ű Kft. kintlév őség kezelésével kapcsolatos döntés 

Radó Tibor polgármester –Részben elmondtam a lakosság kedvéért a dolgot, tehát a 
lényeg: megszűnik a cég, kintlévőség van, ezt önkormányzatunk kapja akkor is, ha idén, 
akkor is, ha jövőre fizeti be a tartozó. Jelenleg december 31-ig a Makóvíz szerződésben 
van Gera ügyvéd úrral, tehát jelenleg a behajtásokat makói ügyvéd kezeli. De mivel január 
1-el megszűnik jogi személyiségűnek lenni a Kft, így aztán a szerződése is megszűnik, 
január 1-ét követően nekünk kell gondoskodnunk a behajtásokról. Én azt javaslom, hogy 
szerződjünk le egy kintlévőség-kezelővel. A Gera ügyvéd úr jelezte, hogy ő már benne van 
ebben a munkában, és ugye kellő információval rendelkezik a kintlévőségekről, szívesen 
folytatná ezt a munkát. Ígéretet tett rá, hogy írásban küld számunkra egy árajánlatot illetve 
egy szerződés-tervezetet. Ezt sajnos eddig nem kaptam meg, de majd bevasalom rajta. 
Ettől függetlenül én javaslom, hogy más személytől is kérjünk árajánlatot és szerződés-
tervezetet, és a kedvezőbbre szeretnék szerződni, ehhez kérdezem, hogy felhatalmaztok 
most, hogy majd az árajánlatokat elbírálva kössünk szerződést, vagy még legyen még 
idén egy olyan testületi ülés, ahol erről tárgyalunk. Valószínű egy ülésünk még lesz, de 
lehet, hogy közös testületi, ott nem biztos, hogy célszerű ilyenről tárgyalni.  

Léka János képviselő – Most döntsük el. 

Radó Tibor polgármester –Tehát ilyen feltétellel, hogy a kedvezőbb ajánlatot fogadjuk el, 
így felhatalmaztok engem, hogy kezeljem ezt a szerződést. Aki egyetért, kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Tárgy: Vízdíj kintlév őségek behajtásának kezelése  

147/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Makóvíz Kft-től 2015. január 
1. napjától átvett kintlévőségek kezeléséről illetve behajtásáról külsős személy 
illetve szervezet megbízásával kíván gondoskodni. A képviselőtestület 
felhatalmazza a polgármestert, hogy e tárgyban legalább 3 árajánlatot kérjen be, s 
egyben felhatalmazza arra is, hogy a legkedvezőbb árajánlatot tevő személlyel 
illetve szervezettel kösse meg a behajtásra vonatkozó szerződést.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2015. január 31. 

 

Anderkó Attila alpolgármester visszaérkezett. 

 

Településtisztasági Kft. kintlév őség kezeléssel kapcsolatos kérése 

Radó Tibor polgármester –A Településtisztasági Kft kintlévőség kezelésével kapcsolatban 
küldött egy levelet. Három lehetséges verziót javasol, amiről nagyon szépen kérnek, 
hozzunk döntést. Az első javaslat, hogy felkínálják az adott település önkormányzatának, 
hogy az ott felhalmozódott hulladékszállítási díjakból eredő kintlévőség megvásárlását 
50%-os névértéken. Ez jelenleg több, mint 4 millió forint Pitvarosnak a kintlévősége, 
mármint a lakosságnak, tehát 2 millió forintért a kintlévőséget megvásárolni, kivéve, még 
talán tudnánk alkudozni, de nem jelentős mértékben. Én úgy érzem, 2 millió forintunk erre 
nincs, illetve kapacitásunk sincs arra, hogy a későbbiekben mi magunk kezeljük a 
kintlévőséget, hiszen a saját alkalmazottnak kellene kimenni, jegyzőnek kellene a 
leveleket írni, irtózatos munka. A második lehetőség kicsit hasonlít az elsőre, itt annyi a 
változás, hogy nem kell megvásárolnunk, hanem az önkormányzat kezeli a kintlévőséget, 
tehát jegyző úr, adócsoport, stb., és minden beszedett forint után 20% jutalékot kap 
önkormányzatunk. Én úgy érzem, hogy a terheltséghez nem arányos ez a jutalék, 20%-os 
jutalékért nem biztos, hogy érdemes ezt az ajánlatot elfogadnunk. 

Szabó Attila képviselő – Van-e rá kapacitás, vagy nincs? 

Radó Tibor polgármester –Konkrétan most még a kötelezőre se nagyon. A harmadik 
megoldás, ezt tartom a legjobbnak, és nagyon sok önkormányzat ezt választja, igazából 
kifarolunk ebből a felelősségből, amennyiben az önkormányzat nem vállalja, javasoljunk 
olyan személyt, aki lehetőleg helyismerettel rendelkezik, és a Kft alkalmazásában mind 
bérezésben, mind jutalékrendszerben elvégzi ezt a feladatot. Nekünk ez a kényelmes, 
konkrétan semmi dolgunk nincs. Na most a pénz amúgy se a mienk. A Makóvíznél miénk 
a pénz, itt nem. Csinálja, aki akarja.  

Makó Sándor képviselő – De jelölni jelölhetsz? 

Radó Tibor polgármester –Javasolhatunk, de nem mi szerződünk vele, tehát a cég 
eltérhet.  

Anderkó Attila alpolgármester – Itt helyben nem fogja senki elvállalni szerintem.  

Radó Tibor polgármester –Ez nem egy szép munka, mondjuk ki. 

Szabó Attila képviselő – A Településtisztasági Kft oldja meg, ahogy akarja. Övé a kukadíj, 
övé a szállítás, övé a szolgáltatás, ha neki nem fizetnek, ha nekem nem fizet valaki, én 
megyek leverni rajta, nem? 
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Léka János képviselő – És még annyit kellene evvel a kukaüggyel csinálni, hogy 
szemétszállítással, hogy chiprendszerrel, amit én annak idején már mondtam, ha valaki 
egyszer viszi ki, egyszer fizet, mert hiába mondjuk. 

Radó Tibor polgármester –Rögtön elmondom, miért nem. Makón most valósítják meg 
elméletileg, na most egyértelmű, kinek a pénzén, hát nem a Településtisztasági Kft-én. 
Pitvaroson ezt nem ajánlotta fel képviselő úr, mi erre nem kapunk pénzt. 
Önkormányzatunk ezt nem támogathatja anyagilag, mert semmi érdekünk benne. A cég 
nem fogja, ugyanis jelenleg a Településtisztasági Kft azért is küldte ezt a levelet, mert 
közel 120 milliós kintlévősége van összességében a településeken. Jelenleg a 
fejlesztéseit és a létfenntartását veszélyezteti a kintlévőség. Tehát nem hogy fejleszteni 
nem tud chiprendszerre, örül, ha üzemanyagot vesz. 

Léka János képviselő – Hát de ez szolgáltatás, hát hogy ha… most nincs itt mese. 

Radó Tibor polgármester – De az árakat nem ő szabja meg, hanem az állam. 

Léka János képviselő – Akkor is. Tehát ha az állam szabja meg. Lehet itt azért most, 
igenis lobbizni kell.  

Radó Tibor polgármester –Megbízhatlak vele? Én már nem tudok lobbizni, mert 4 évig 
csináltam, nulla eredménnyel. 

Szabó Attila képviselő – Ha a Településtisztasági Kft elfogadja, nekem van egy 
javaslatom. Nagyszénáson tökéletesen működik az, hogy féléves matricát lehet vásárolni 
az önkormányzatnál, akinek van 2014. II. féléves matricája ragasztva a kukára, azt kiürítik, 
akinek nincs, annak nem. Nagyon egyszerű. 

Radó Tibor polgármester –Na, erről viszont még nem hallottam.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nem teheti meg, hogy nem viszi el. És ha nem viszi el, akkor 
meg lehet majd nézni azt a területet, amit most meg akartok vásárolni. 

Radó Tibor polgármester –Ez igaz, de a matricának van a lakosság körében egy olyan 
elterjedt gyakorlata, hogy nézd már, nincs kukadíjad kifizetve? Nincs matricád a kukán? 
Mit képzelsz te magadról? És egymást ráhergelni úgymond az emberek. 

Radó Tibor polgármester –Tárgyalási alapnak jó. Addig jó, amíg nem lopják el a kukát. 
Képviselőtársaim, javaslat: a három döntésből az utolsó verziót válasszuk, hogy nem 
kívánunk részt venni a behajtásokban, inkább javaslunk, ha tudunk javaslunk majd 
megfelelő alkalmas személyt. Természetesen a jó kapcsolatot ápolva a céggel. Aki ezzel 
egyetért, kérem, szavazzon. Köszönöm szépen. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Háztartási szilárd hulladék hátralék behajtá si módjára javaslattétel  

148/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Kft. díjhátralék kezelési vonatkozó javaslatai közül a 3. pontot 
fogadja el, melynek értelmében a behajtási eljárásban nem kíván részt venni, és 
kéri, hogy a Kft a behajtási eljárás kezelésével, lebonyolításával saját 
foglalkoztatásában külsős személyt bízzon meg.  
Felelős: polgármester 
Értesül: Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. 

 

DAREH közgy űlésbe delegálás 
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Radó Tibor polgármester – A következő a DAREH önkormányzati társuláshoz tag 
delegálása. A DAREH önkormányzati társulás orosházi székhellyel a szeméttelepek 
rekultivációjára illetve hulladékkezelésre jött létre. Önkormányzatunk is tagja. A most 
folyamatban lévő szeméttelep-rekultivációs program is ennek a társulásnak a nyertes 
pályázatának része. Azért kell most döntést hoznunk, mert az önkormányzatoknál a 
delegálást automatikusan a polgármesterre szokták szabni, tehát nem is szoktak erről 
külön döntést hozni, automatikusan a polgármester feladata. Ellenben a DAREH 
önkormányzati társulás belső szabályzata már külön kéri a delegált tag megnevezését. 
Ezért kellene hoznunk egy döntést, amit mi megadjuk határozat fogmájában a DAREH 
részére, hogy ki a delegált. Ez igazából néha elfoglaltsággal jár, néha el kell menni 
Orosházára, beszélni, végighallgatni aláírni, stb. Természetesen én ezt a feladatot 
vállalom, eddig is elláttam, de egy határozat formájában kell ezt megerősíteni.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző –Emlékeim szerint ez a cég volt az, ahova hármat kellett 
delegálni: polgármester, a polgármester akadályoztatása esetén Y, és utána Z. Én úgy 
emlékszem, hogy a határozatban akkor is így volt. 

Radó Tibor polgármester –Azt nem tudom, hogy most hogy van a határozat követelése, 
mert nem írták le nekem. Annyit tudok, hogy legutóbb úgy volt, hogy az elnökségbe volt 
delegálva a makói alpolgármester, annak helyettese volt az apátfalvi polgármester és az ő 
helyettese voltam én. Tehát nem településen belül szokott lenni a helyettesítés, hanem 
települések között, de csinálhatjuk így. Ebben az esetben javaslom, hogy én legyek az 
első delegált, a második alpolgármester út, a harmadiknál pedig kérek javaslatot. 

Anderkó Attila alpolgármester – Legyen Léka János, az úgy is volt velem egy párszor a 
DAREH-on. 

Léka János képviselő – Jó. 

Radó Tibor polgármester –Aki egyetért, hogy első pozícióban polgármester, másodikban 
alpolgármester, harmadikban Léka János képviselőtársunk legyen a delegált, kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkod ási Rendszer Létrehozását 
Célzó Önkormányzati Társulás képviseletére felhatal mazás  

149/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

1./Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza Radó Tibor 
polgármestert, hogy a DAREH Taggyűlésében az önkormányzatot képviselje, 
akadályoztatása esetén helyettesítésére Anderkó Attila alpolgármestert 
hatalmazza fel. 

2./ Mindkettőjük akadályoztatása esetén Léka János testületi tag megbízói 
felhatalmazó levél birtokában képviseli a települést a DAREH Taggyűlésben. 

   Felelős: Radó Tibor polgármester 

   Határidő: azonnal és folyamatos 

   Határozatról értesül: Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
Önkormányzati Társulása - Orosháza 

 

Radó Tibor polgármester –Ami az egyebekben írásban nem lett kiküldve. 
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Léka János képviselő – Nem tudom, hogy lehetne-e egy kérésem. Elég feszült a légkör 
köztem és közted is meg tehát nem úgy beszélgetünk, ahogy kellene, ehhez viszont ez 
nem járható út, mert ha nincs bizalom egymás közt, nem tudunk kommunikálni, úgy. 
ahogy szeretnénk, akkor nem tudjuk egymást se a lakosságot képviselni, se egymást nem 
bírunk, egymással nem bírunk úgy kommunikálni. Megtörtént, ami megtörtént. Minden 
nemes embernek van egy kis gondolata, hogy ha hibázok, elnézést kérek, és fátyol van 
vetve a dolgokra. Én úgy gondolom, hogy nem egy olyat kérek, ami nem teljesíthető, mert 
rész… tehát, na… már túl vagyunk rajta, és ha annyit mondanátok, hogy te is meg a 
jegyző úr, hogy elnézést kérek, itt előttünk, akkor legmesszebbmenőkig nem azért 
választottak meg engem se, a lakosság téged se, minket se, hogy egymással küzdjünk, 
hanem a kocsit előre húzzuk, ne pedig széjjel. Ne azt nézzük, hogy kibe lehet görcsöt 
találni, vagy éppen kit lehet elgáncsolni. Ha ezt megteszitek… 

Radó Tibor polgármester –Bocsánat, miért kéne elnézést kérnem? Mit követtem el, hogy 
elnézést kell kérnem? 

Léka János képviselő – Hát nem tudom, Tibi, hogy akkor most úgy látom, csak nem 
akarod érteni. 

Radó Tibor polgármester –Lehet, hogy én nem akarom érteni, úgy érzem, választás óta 
semmi rosszat nem mondtam rólad, neked, hátad mögött vagy előtted. 

Léka János képviselő – Nem erről van szó, de ez a tüsök ott maradt. Tehát. 

Radó Tibor polgármester –Én nekem kell elnézést kérni? Én úgy érzem, semmi olyat nem 
tettem, amiért most tőled, vagy a testülettől elnézést kellene kérnem.  

Léka János képviselő – Nem a testülettől. Részben a lakosságtól, részben a volt 
képviselőtestülettől, tehát itt vagyunk ennyien. Nem egy ördöngős dolog azt mondani, 
hogy ha hibáztunk, márpedig csak hibáztatok. 

Radó Tibor polgármester –Nem hibáztam. 

Szabó Attila képviselő – Most én megdöbbenve állok ez előtt, hogy mondjuk, lehet semmi 
közöm hozzá, lehet van, de nem értem az apropóját.  

Léka János képviselő –A konkrétum az, hogy újból együtt vagyunk. Újból egy asztalnál 
ülünk. És azok a tüskék, most akárhogy, az nem múlik el úgy, hogy eltelt három év. 

Szabó Attila képviselő – Minek az apropóján jött ez most fel benned? 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Különösen úgy, hogy körülbelül 3-4 hónappal ezelőtt jött ki a 
minisztériumból egy állásfoglalás, azzal kapcsolatban, hogy a képviselőtestületeknek a 
jegyzőkönyveit hogy kell kezelni. Mert ugye most már nem kell papíralapon beküldeni, fel 
kell tenni netre, és akkor a nemzeti jogtár felületén a törvényességi felügyelethez bemegy. 
A miniszterelnökség államtitkárától kapott levél egyértelműen leírta, idézve a polgári 
perrendtartást, hogy mi minősül közokiratnak. Külön felhívta a figyelmet arra, hogy a 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény azt hiszem, 52. szakaszának 2. 
bekezdése mondja ki, amely 2013. január 1-től lépett hatályba, hogy a képviselőtestület 
jegyzőkönyve közokirat. Ez a jogszabályrész azonban csak 2013. január 1-től lépett 
hatályba. Tehát akkor, amikor mi ezt csináltuk, amiért úgy megszívattak bennünket, akkor 
ez bizony nem volt közokirat. Csak ennyi. 

Léka János képviselő – Na most Péter, lehet ezt így is mondani, úgy is, de botrány lett 
belőle és nem úgy jártatok el, ahogy kellett volna.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Dehogynem. Több kollégával is beszéltem, és ők is 
egyetértettek azzal, hogy ha nem is az SZMSZ szerint volt megtartva az ülés, de így volt 
etikus, minden normális település és képviselő így járt volna el. 
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Léka János képviselő – Péter, ez is igaz. De ha egy hajón utazunk, és ha vagyunk heten 
benne, és akkor háromnak nem mondjuk el vagy mittudom én mennyinek, hogy na 
gyerekek, ti ezt csináljátok, mert jön a vihar, hanem menjetek le feküdjetek le, nem 
értesítünk senkit.  

Radó Tibor polgármester – Arról te is tudtál, ne tagadd. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Figyelj, szerinted Bertáné Kecskeméti Katalin, mint igazgató, 
bizonyos pozícióhoz kell tudás, intelligencia, stb., ő nem fogta fel, hogy miért csinálja ezt? 
Hogy egy ambrózfalvi iskola viszonylag normális módon meg legyen mentve azért, mert a 
képviselők adott helyzetben nem fogták fel ésszel, hogy össze kell jönni mint az állat, mert 
itt két héten belül világot kell megváltani.  

Léka János képviselő – Figyelj, átlátom én is a dolgot. De akkor miért nem mikor engem 
felhívott a Tibor, miért nem lehetett elmondani, Jani, itt két jegyzőkönyvet vissza kell 
dolgozni, mert másképp nem működik a dolog, csak hogy te leszel a hitelesítő. 

Radó Tibor polgármester – Nagyon egyszerű, János. Akkor még nem is tudtam, mikor 
felhívtalak. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nagy valószínűséggel. 

Léka János  képviselő – Vagy eltelt X idő, rengeteg idő eltelt és még mindig nem tudtunk 
róla, tehát ez az egyszerű, szóval, ha már egy hajón vagyunk, egy hajót kormányzunk, 
tehát mindenki gondolom akármelyikünk elvárja, hogy mindenről tudjunk, ami itt szűk kis 
körbe tartozik. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Figyelj, Jani, én akkor elmondom neked. Amióta elment 
Gémesné Zsuzsa a maga 40 évével, azóta mellettem konkrétan úgy, hogy normálisan 
lehessen számítani rá, volt Éva egy picikét, de abban az átmeneti időben úgy 
könyörögtem valamelyik kollégának, hogy üljön be jegyzőkönyvet írni. Fel se merült az 
emberben az, hogy ez problémát jelent, hogy egy telefonos megbeszélés arról, hogy 
gyorsan, mert ezt így kell megcsinálni, mert valaki akadékoskodik benne. Többek között 
mondjak valamit neked? Mitykó Mátyás. Elmondhatod neki.  

Léka János képviselő – Nem mondom én. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Ő is tudott a jegyzőkönyvről, mert közben rájött arra, hogy 
másképp Ambrózfalva iskolája gallyra megy.  

Radó Tibor polgármester – Ha már megszólítva lettem. Ha nem csináltuk volna meg azt 
akkor, most is meg minden évben, minden tanévkezdéskor elnézést kérnék az 
ambróziaktól, hogy nincs iskolájuk. De most nem kell senkitől elnézést kérnem. Mert 
tartottam a hátam miatta, hogy legyen Ambrózfalván iskola, amiatt a személy miatt, aki ezt 
az egészet a nyakunkba borította. Ezt te tudod a legjobban.  

Makó Sándor képviselő – Ezt már mondtam nekik is, hogy ahelyett, hogy vádaskodnak, 
eljönnének, kérnének a polgármestertől bocsánatot.  

Radó Tibor polgármester –Nem kérek ilyet. Nem kérek ilyet. Túl vagyunk rajta. 

Makó Sándor képviselő – Én elmennék bocsánatot kérni, mert meghurcolták. 

Radó Tibor polgármester –Se a gyerekek, se a szüleik nem tehetnek róla. 

Makó Sándor képviselő – Ilyet nem szabad többet az életbe történjen, ha valami bajunk 
van, egymás közt, addig veszekedjünk, addig ordibáljunk, de senki meg ne hallja. 

Léka János képviselő – Erről van szó. De mindenki tudjon róla.  
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Radó Tibor polgármester –Egy képviselő nem tudott a dologról, ő Csábiné Magdi, aki a 
telefont se vette fel. Nem hívott vissza, nem keresett, nem tudtuk elérni. Értesíteni nem 
tudtuk. Te felvetted a telefont, tudtál róla, csak nem jöttél el, mert nem érték rá. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Így van. 

Léka János képviselő – De nem nem nem nem. 

Radó Tibor polgármester –Ott voltál pénteken? Egy pillanatig se voltál ott. 

Léka János képviselő – Figyeljél, Tibor, nem kell itt, most nem, arról volt szó, hogy majd 
szombaton vagy vasárnap majd alá kell írni a jegyzőkönyvet. Kérdezted, hogy csinálhatjuk 
nélkülünk? Mondom, hát, hogy persze, ez olyan dolog, hogy amit meg kell csinálni, mert 
kint volt a … a miazistentől…  

Radó Tibor polgármester –A közoktatási felügyelő. 

Léka János képviselő– Igen, hogy ha szakma, ott most csak tátsuk a szánkat, minek? A 
kész dolgot aláírjuk. Hogy alá kell írni szombaton vagy vasárnap. Vártam szombat, 
vasárnap, hétfő reggel fél nyolckor, hogy vagy 8 óra fele, hogy Tibor, mikor 

Radó Tibor polgármester – Hétfőn 8 órakor bent kellett lennem Békéscsabán, hogy 
aláírassam a papírt, hogy 9-re Szegedre érjek, az egyik kanyarban meg majdnem 
meghaltam, mert úgy siettem. De biztos én vagyok a szemét, János. Igazad van, péntek 
éjszaka bent dolgoztunk, szombat éjszaka bent dolgoztunk, a jegyző még vasárnap is, 
mikor mentem volna el hozzád? Te nem jöttél el. Hétfőn hívtál fel, nem kérdeztél, nem 
kerestél. Te elvárod, hogy én meg rohangáljak utánad, miközben csináltam a dolgom.  

Léka János képviselő – Tibi, arról volt szó, hogy majd szólsz. De hát én szóltam szom… 
hétfő reggel, azt mondtad, már úton vagyok, majd aláírod. Erről volt szó. És aztán másfél 
hónap vagy 2 hónap hallgatás volt. Most én nem azért nem  

Radó Tibor polgármester – Nem is akarod érteni, amit mondok. Ez a probléma. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Amit mondtál másfél-két hónap idő alatt, semmi nem változott és 
mivel elejétől fogva tudtad, hogy hogy történt az ülés, az egész idő alatt végig tudtad 
ugyanazt. Akkor nem értem, mi a problémád az idő múlásával. Egyébként abban az 
időben, amikor már folyt a rendőrségi kihallgatás, beszéltem a törvényességi felügyelettel, 
és megerősítést kaptam, hogy ez a jegyzőkönyv szerintük sem közokirat. Tovább megyek, 
még a kihallgató rendőr sem értette, hogy az ügyész miért erőlteti, hogy közokirat-
hamisítás történt, ráadásul a minősítéssel 1-5 évig terjedő minősített cselekményt akar 
ránk húzni. Szerintem ezt az ügyet törvényességi felügyeleti eljárás keretében kellett volna 
elbírálni, és a testületi ülést meg kellett volna ismételtetni. Maximum ennyi. Kimondom, én 
azt is hallottam, hogy politikai nyomás van az ügyben. Ha jól emlékszel, abban az időben 
voltak a JOBBIK-nak az elszámoltatási ügyei.  

Léka János képviselő – Ilyenről nem tudok. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Hát, pedig akkor annak a pártnak voltál a katonája. 

Léka János képviselő – Figyelj, Péter. Én amit mondok, elmondom 5 év múlva, 10 év 
múlva is, és nem másítom meg a szavamat. Ilyenbe nem vettem részt. Tehát senkit nem 
kerestem fel ezzel. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Csak éppen feljelentettél bennünket. Egyébként te mire 
gondolnál akkor, ha az ügyész hivatalos személy által társ-tettességben elkövetett 
közokirat-hamisítással vádol, ez hegyben hagyja Makón egy független járásbíró, és utána 
Szegeden a három bíróból álló bírói tanács is közokirat-hamisítás miatt von felelősségre a 
törvényszéken? Vagy arra gondolsz, hogy mindegyik szakmailag nulla, mert nem fogják fel 
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ésszel, hogy a jogszabály szerint a 2011-ben történt ügyre 2013 utáni jogszabályt húznak 
rá, vagy arra gondolhatsz, hogy valamilyen politikai okból ki akartak cseszni velünk. Ennyi. 

Léka János képviselő – Senkihez nem mentem, se a Jobbikhoz, sehova nem mentem.  

Léka János veszekszik Dr. Nagy Emesével. 

Dr. Sarkai Péter jegyző – Jani, én még annyit elmondok, és részemről lezártam, teljesen 
mindegy, hogy mit mondasz, én kezdettől fogva nem éreztettem veled, kezet fogok, utána 
is kezet fogtam veled, nem problémázok. De azt, apám, azt nagyon sokszor elmondtam, 
hogy kívánom annak, aki ezt az egészet elindította, annak a két embernek, hogy azt az 
ideget, amit én három évig ettem, a nem alvástól kezdve a gyomorgörcsig, a fosásig, 
tárgyalások előtt, rendőrségi kihallgatások, ujjlenyomat, kézlenyomat, DNS mintavétel 
mert 5 évig terjedő börtönnel büntethető, éljék át ugyanezt. Munkahelyvesztés, 
újságcikkek, Makón az ismerősök az utcán erről faggattak, hogy mit csináltam, mit 
csináltatok… 

Radó Tibor polgármester – Jó. Én élek a jogommal és ezt a beszélgetést berekesztem. 
Térjünk rá a napirendi pontokra, mert van még olyan, ami az előterjesztésekben nem volt 
benne, de meg kell tárgyalunk.  

2014-es költségvetési rendelet módosítása 

Radó Tibor polgármester - Többek között a képviselőtestület 2014-es költségvetési 
rendeletének módosítása. Tehát a mostani év folyamatban lévő költségvetési 
rendeletének módosítása. Erre azért van szükség, mert menet közben plusz 
támogatásokat és plusz feladatokat kaptunk illetve vállaltunk fel. Sorolom: az óvodánál 
kaptunk plusz bértámogatást, ez 600 ezer Ft, ha jól látom, ezt át is adtuk az 
intézménynek, hiszen kötelező. Ágazati pótlék 2 főnek, ezt is a jogszabálynak megfelelően 
felhasználtuk. Jövedelempótló támogatás nyilván jogszabálynak megfelelően. Szociális 
tűzifa pályázat 1.742 ezer forintot kaptunk, azt is arra kell felhasználni, de be kell raknunk 
a költségvetésbe. Volt a Magyarország szeretlek pályázat, azt is felhasználtuk tudtommal, 
az elszámolás már majdnem kész is van. Belső átcsoportosításokra volt szükség, 
működési tartalékból átcsoportosítottunk 547 ezer Ft-ot. Óvodának átadott bankköltségre 
73 ezer Ft, a szociális tűzifa önrész 274 ezer Ft, ide már szállítási költség is van tervezve 
valamennyi. Óvodának, önkormányzatnak telefonköltség, 200 ezer Ft, mivel hogy nőtt a 
telefonköltségünk a hivatal nem Pitvaroson lévő központja miatt. A felhalmozási tartalékból 
átcsoportosítottunk 1.713 ezer Ft-ot, építési vasanyag vásárlására, az önkormányzat 
udvarán a tűzianyag tárolót illetve a műhelyet bővítjük fémszerkezetű épülettel, 
építménnyel, nyitott színnel, ezekbe rakták el a gépeinket illetve új műhely részt 
alakítanánk ki. Kérdés, észrevétel a költségvetési rendelet módosítására van-e? Aki 
egyetért a költségvetési rendelet módosításával, kérem, szavazzon. Köszönöm, 
egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

13/2014. (XI.27) önk. rendelete 

az önkormányzat 2014. évi költségvetésér ől szóló  

2/2014. (II.05.) önkormányzati rendelet módosításár ól 

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

SZMSZ módosítása 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – SZMSZ módosítása. Azt szerettem volna a testülettől kérni, 
hogy arról hozzon határozatot, hogy az SZMSZ módosítása folyamatban van, és ennek a 
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határidejét január 31-ben állapítsa meg. Azonban, mint időközben kiderült, átszervezés 
lesz a közös hivatalban, mert a közös hivatal székhelyét Nagyérről Csanádalbertire kell 
költöztetni, ami nem lesz kis feladat. Igyekszem az SZMSZ-eket minél hamarabb 
módosítni, azonban mégis azt kérem, hogy erre a határidőt a testület 2015. február 28-ig 
adja meg nekem.  

Radó Tibor polgármester –Kérdés, észrevétel? Aki egyetért az SZMSZ módosításának 
határidejének módosításával, kérem, szavazzon. Köszönöm, egyhangú.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: …  

150/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete tudomásul veszi, hogy az 
önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása folyamatban 
van, és figyelembe véve a hivatalon belüli átszervezést, az SZMSZ tervezet 
előterjesztésének határidejét 2015. február 28. napjában állapítja meg.  
Felelős: jegyző 
Határidő: bentiek szerint 

 

Radó Tibor polgármester – Tudjuk, hogy a makói és hódmezővásárhelyi kistérség több 
különböző ponton összeolvad, mint például választási körzet, egészségügyi ellátási 
rendszer, különböző rendszerekben. A LEADER csoportban is változásokat terveznek. 
Jelenleg a makói Maros-Völgye LEADER Egyesület tagjai vagyunk. Tudtommal van még 
folyamatban lévő fenntartási időben lévő pályázatunk. A javaslat az volt, hogy egy 
hódmezővásárhelyi székhelyű Tisza és Maros Vidéke Jövőjéért Egyesületbe lépjünk be 
úgy, hogy ez nem jár nekünk költséggel, ez a szervezet fogja idővel átvenni a két kistérség 
közös LEADER felügyeletét és feladatát, tehát a LEADER-es pályázatokat valószínűleg ez 
a szervezet fogja kezelni a jövőben. Azért kell csatlakoznunk, hogy egyáltalán mi is benne 
legyünk a tervezésben, illetve a pályázatoknál is részt tudjunk venni, bár azt hiszem, 
anélkül is részt vehetünk, de jó a békesség, be kell lépni. Nem javaslom a Maros-Völgyi 
LEADER Egyesületből való kilépést, hiszen az elszámolási problémákhoz vezethet. A 
törvény szerint nyugodtan lehetünk két egyesületben is benne, a Maros-Vögyihez 
szoktunk is tagdíjat fizetni, 2014-ben be is fizettük, nem egy bődületes összeg, 
lakosságarányos, pár tízezer forint. Egyelőre ne lépünk ki, a jövő évben is meg tudjuk ezt 
fontolni, és akkor a tagdíjat is érintheti, ellenben ehhez az egyesülethez való csatlakozást 
javaslom. Van-e kérdés, észrevétel?  

Szabó Attila képviselő – Mivel nincs semmi tagdíja, nincs semmi fizetnivaló… 

Radó Tibor polgármester – Jelenleg nincs tagdíja, nincs fizetnivaló, lehet, hogy lesz tagdíj 
a jövő évben, nyilván időben értesítenek, sőt, kell, hogy legyen, Javaslom, hogy lépjünk 
be. Kérdés, észrevétel? Nincs. Akkor szavazzunk. Aki egyetért, hogy belépjünk az 
egyesületbe, az szavazzon. 6 igen, 1 nem. 

A képviselőtestület 6 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Tisza és Maros Vidéke Jöv őjéért Egyesülethez való csatlakozás  

151/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jelen nyilatkozatával a Tisza 
és Maros Vidéke Jövőjéért Egyesületbe (nyilv.t.szám: 3016.) történő felvételét 
kéri a 2014-20. Európai Uniós programozási időszakra.  
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Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Tisza és Maros Vidéke 
Jövőjéért Egyesületben az önkormányzat képviseletére radó Tibor 
polgármestert hatalmazza fel. 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felkéri a Polgármestert az 
Egyesületbe történő belépéssel kapcsolatos intézkedések megtételére. 
 
Végrehajtásért felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 

Belügyminisztérium levele 

Radó Tibor polgármester – Következő: ezt nem szeretném, ha megszavaznánk, de 
muszáj behoznom. Jött egy olyan levél a belügyminisztériumból, azaz kettő is, hogy egyre 
nagyobb a migráns forgalom Magyarországon, tehát Magyarország zöldhatárán keresztül 
nagyon sok külföldi származású, esetekben igazolatlan személyű ember jön be 
országunkba illetve a schengeni határba. A belügyminisztérium keresi azt a helyet, ami 
önkormányzati tulajdonú, és épületet építenének, nem szeretnék idehozni migránsfarmot.  

Szabó Attila képviselő – Nincs. 

Anderkó Attila alpolgármester – Nincs területünk. 

Radó Tibor polgármester –Tehát, nincs területünk. Jó, tehát küldhetem a választ, hogy 
nem. 

Ingyenes tankönyv 

Radó Tibor polgármester – Van egy család, aki Romániából költözött át Pitvarosra, két 
általános iskolás korú gyermekük van, az egyik gyermeknek nagyon későn intézték el a 
magyar okmányait, ezért nem kapott tankönyvet ingyenesen. A tankönyv ára 15 ezer Ft 
környékén van. A Klebersberg Intézményfenntartó Központ is, illetve a helyi iskola is 
egyeztetett, hogy mi a teendő, az iskolának ezt a pénzt valahonnan be kell szednie. 
Jelenlegi igazgató asszony nagy problémában van, mert nem tudják ezt az összeget 
befizetni, hiszen nekik a költségvetésük nem engedi, hogy ilyen céllal támogatást adjanak. 
A Klebersberg nem kíván ezzel foglalkozni, nekik sincs olyan költségvetési helyük, hogy 
ezt az összeget állják. Szeretnék kérni önkormányzatunkat, hogy ezt a családot 
támogassuk meg a tankönyv értékével, melyet nem a kezükbe adunk, hanem kifizetjük az 
iskola felé való tartozásukat. Sajnos nem volt még lehetőségem a családfenntartóval 
beszélni, elérhetőséget már kaptam, fogok vele beszélni, lehetőleg én azt szeretném kérni 
tőletek, hogy döntsünk arról, hogy ezt az összeget az önkormányzatunk kifizeti az 
iskolának a tankönyvre, a pontos összeget természetesen, majd ezt a családdal 
valamilyen úton-módon szeretnénk megfizettetni a későbbiekben, vagy részben vagy 
egészben. Erre jogi forma a szociális kölcsön.  

Makó Sándor képviselő – Ezt ha tudom 15 évvel ezelőtt, én is igénybe veszem.  

Radó Tibor polgármester – Igazából nem a családot támogatjuk vele, hanem az oktatási 
intézményünket, illetve a jó kapcsolatot ápoljuk a Klebersberg Intézményfenntartóval.  

Tószegi Gyula képviselő – Engem ez felbosszant. Tudod, mi bosszant? Nem a tény, 
hanem az, hogy akkor minek van az Iskolánk és Óvodánk Gyermekeiért Alapítvány? 
Minek van?  

Radó Tibor polgármester – Végül is meg lehet őket kérdezni. 

Szabó Attila képviselő – Jogos. 
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Tószegi Gyula képviselő – Az a támogatás, gyerekeket támogat állítólag, az a feladata az 
alapítványnak, azért hozták létre.  

Radó Tibor polgármester – Akkor javaslatom a következő az elhangzottak alapján: a 
képviselőtestület hatalmazzon fel, hogy tárgyaljak az iskolánk alapítványával, vezetőjével, 
kuratórium elnökével, hogy esetleg ők állják ezt a költséget. Amennyiben az nem sikerül, 
tovább léphetek az önkormányzat terhére vagy új döntést kel hozni? Az idő is szorít, azt is 
vegyétek figyelembe.  

Szabó Attila képviselő – Új döntés. Mikorra kell ezt neki kifizetnie? 

Radó Tibor polgármester – Október 10 volt a határidő. Nekem most szóltak a héten.  

Léka János képviselő – Nevetséges.  

Radó Tibor polgármester – Akkor egyelőre vegyen fel a kapcsolatot az alapítvánnyal? 

Léka János képviselő – Fel kellőket szinte szólítani, hogy… 

Tószegi Gyula képviselő – Hogy gyerekek, itt van egy gyerek. 

Radó Tibor polgármester – Felhatalmazó határozatot szeretnék kérni, hogy tárgyaljak az 
alapítvánnyal. Köszönöm, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Polgármester felhatalmazása tankönyvtámogatá s ügyben  

152/2014. (XI.27.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy folytasson egyeztetést az Iskolánk és Óvodánk Gyermekeiért Alapítvánnyal, 
a tankönyv árát nem fizető tanulók ezen összeg kifizetésében való támogatásáról. 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 

 

Drcard kártyával kapcsolatos megkeresés 

Radó Tibor polgármester –Évek óta bombáznak, lehet, hogy 1-2 személy tud róla, régi 
képviselők, egy  Drcard nevezetű magyar kezdeményezés, egy egészségügyi kis kártyát, 
kb. mint egy TB kártya, olyat állítanának ki, elsősorban a gyerekeknek vagy a teljes 
lakosságnak. Ezen a személyes adatokon kívül esetleges betegségek, vércsoport és 
egyéb azonosító adatok szerepelnek. 

Szabó Attila képviselő – Huszonvalahány kártyám van így is, baromság az egész. 

Radó Tibor polgármester – Jó, de nem az én döntésem, nekem be kell hoznom.  

Szabó Attila képviselő – A jogosítványon kívül más kártyára nem volna szükség. 

Radó Tibor polgármester –Igazság szerint a kártya tartalmaz egy élet- és 
balesetbiztosítást is, ami évi 100 Ft-tal bővíthető, de 500 ezer Ft-ot fizet baleseti halálra. 
Nem átverés, utánanéztem, de nem javaslom. De be kellett hoznom. 

Anderkó Attila képviselő – Írjál neki egy megkönnyező e-mailt. 

Radó Tibor polgármester – Akkor úgy foglaltok állást, hogy nem kérjük. Jó, látom, 
egyhangú. 
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Radó Tibor polgármester – A közmeghallgatáson nem került szóba, nem hozta fel 
egyetlen egy lakos sem, bár én számítottam rá, Boldog László ügye, hogy gondnokság 
alatt áll, itt vannak az iratok, személyesen is megkerestem a gyámhivatalt, itt van a 
válaszuk, Weszely Tamás is felkészült az ügyből, a probléma az, hogy van egy Jung 
Gyuláné nevű gondnok, makói, hétvégenként 3 ezer Ft-ot küld neki kajára. Na most mivel 
hogy Laci cigizik, már nem jut kajára. Tűzifát kapott a gyámtól, viszont menet közben 
eladta a kályháját, mert sajnos mentálisan olyan állapotban van, hogy bármikor 
rászedhető. Jelenleg fűtetlen lakásban él, nincs villanya, ugyanis pont a gondnoka miatt 
kikötötték. Nem a mi problémánk megoldani, de mégis fáj a szívem, hogy ilyen helyzetben 
van. Nagyon sokszor kaptam ígéretet, hogy elviszik intézménybe, intézetbe, zártba, 
mindenbe, nem történt meg. Fent van egy várólistán, de hetedik. És ez ilyen kihalásos 
rendszeres, tehát évek, mire sorra kerül. Vagy évtized. Jelenleg ott tartunk, azt a legjobb 
javaslatot kaptam, minden esetben, mikor úgy néz ki, tehát a legkisebb jelét látjuk, hogy 
veszélyesen viselkedik, mert volt már ilyen, hogy vascsővel ütötte a földet az 
önkormányzat udvarán, mert bejött, akkor a rendőrök elvitték. Két nap múlva engedték ki a 
pszichiátriáról. Viszont bemegy a szomszédjaihoz, Böbe nénihez konkrétan betört, nem is 
egyszer. Biciklit lop. Nem azért, mert kell neki, hanem mert az az ötlete támad. Fejszével 
leháncsolta az utcán a cseresznyefákat. Ha azzal a fejszével valakit üt meg? Tehát 
minden egyes ilyen veszélyes esetben szeretném a rendőrség segítségét kérni, tudom, 
hogy csak elviszik és visszahozzák, de arról lesz egy jegyzőkönyv. Ha sok jegyzőkönyv 
van, akkor pedig hátha olyan ajtón is be tudok jutni, ahol talán már segíthetnek is.  

Tószegi Gyula képviselő – Azért csodálkozom rajta, mert a Lajoskát azt simán el lehetett 
intézni.  

Anderkó Attila képviselő – Én tavaly decemberben úgy elintéztem, hogy 2,5 hónapig 
odavolt. Igaz, hogy 3 napomba telt, de megoldottuk. De most nincs 3 napom. 

Radó Tibor polgármester –De most már nem oldják meg.  

Radó Tibor polgármester – A gyámhivatalnál voltam bent, kistérségi szinten. Személyesen 
voltam bent, nem tudják megoldani.  

Tószegi Gyula képviselő – Jaffásnak van egy testvére Orosházán, egy bátyja.  

Radó Tibor polgármester – Kizáró gondnokság alatt áll, a testvére se tudja berakni. Mivel 
hogy kizáró gondnokság alá vették. A nyugdíját is a Jung Gyuláné kapja.  

Léka János képviselő – 12 ezer Ft-ot küld egy hónapban? Hát nevetséges.  

Anderkó Attila alpolgármester – A másfél hónap alatt kétszer látogatta meg a kórházban.  

Radó Tibor polgármester – De be van fizetve az ÖNO-hoz kajára. Csak oda meg nem 
megy be enni, meg ha nem ízlik neki a gyümölcsleves, kiönti. És akkor nem eszik.  

Léka János képviselő – Na de szerintem nem tudom, mennyi nyugdíjat kaphat, de biztos 
jó nyugdíjat kap. Olajosoktól ment ő nyugdíjba. 

Tószegi Gyula képviselő – Nem, mert nagyon rég óta beteg ő már. Akkor még nem voltak 
olyan jó fizetések. 

Radó Tibor polgármester – Mindenesetre bárki bármit hall, amivel előrébb tudunk lépni, 
akkor kérem a segítséget, mert én megrekedtem teljesen. Azt nem tehetjük meg, hogy mi 
fűtünk rá, mert igazságtalan lenne a másikkal szemben, aki megint csak fázik. Ha nincs 
más napirendi pont javaslat, megbeszélni való, akkor a zárt ülésre térnénk át. 

Szabóné Brezina Brigitta óvodavezető – Én még annyit szeretnék mondani a zárt ülés 
előtt, hogy megköszönöm a segítséget, amit az óvoda irányában kapunk, mindenféle 
munkálatot, mind az udvarunk szebbé tételét, mind a karbantartási munkákat, 
bútorszállítás, stb. Szülői értekezletre meghívtuk a polgármester urat, pénteken az adventi 
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ünnepkörbe lépünk mi is. Ez egy tradicionális szokás, hogy minden évben mézeskalácsot 
sütünk a gyerekekkel közösen, amit az óvodai karácsonyi ünnepségünkön fogyasztunk el, 
illetve szaloncukrot és déligyömülcsöt szoktak enni a gyerekek. Szeretnék támogatást 
kérni,  hogy ezt ne a szülőkkel kelljen behozatni, mert én is látom, hogy a szociális dolgok, 
van, aki hoz be, és mindig az hoz, van, aki nem hoz, ebből van aki nem tud és van aki 
nem akar. De minden kisgyermek egyformán részesül, nincs különbség téve, viszont 
nagyon élvezik ezeket a tevékenységeket. Van 44 gyerek, kb. csoportonként 1 kg 
szaloncukor, és gyümölcs. 

Radó Tibor polgármester – Igazság szerint úgy gondoltam, hogy ezt képviselőtestületi 
feladaton kívül megoldom. Sőt, ígéretet tettem ugye a mézeskalács dologra, a 
szaloncukorra, sőt, a kifestőkönyvekre is, sőt, még a karácsonyfát is intézem. Sőt, Attila 
fogja intézni, mert kiadom neki feladatba. Meg fogjuk oldani feltétlenül.  

Szabóné Brezina Brigitta óvodavezető – Szeretettel meghívom a képviselőtestület tagjait 
december 5-én tartandó mikulás ünnepségünkre. 9 órakor kezdődik a kiscsoportban ás fél 
10-kor a nagycsoportban. 

Radó Tibor polgármester – Ezennel a testületi ülésünk végére értünk. Megköszönöm a 
részvételt és a nyilvános testületi ülést bezárom. 

Kmft. 
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